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STARÉ MESTO
Keby išlo všetko podľa plá-
nu, už v tomto roku by sa 
otvárala prvá časť obno-
vených mestských kúpeľov 
s bazénom a v roku 2025 
ďalšia, so saunami a malý-
mi sedacími bazénmi. Ibaže 
rekonštrukcia legendárne-
ho Grösslingu mešká, na 
otvorenie si počkáme oveľa 
dlhšie, a zrejmé je i to, že 
predpokladaných 16 mi-
liónov eur na tento veľký 
projekt stačiť nebude, po-
trebné sú ďalšie asi 4 mi-
lióny. Zvládne to mesto pri 
skromnom rozpočte?
Gábor Bindics z Metropo-
litného inštitútu Bratislavy, 
ktorý projektovo koordinuje 
obnovu kúpeľov Grössling, 
nám ešte vlani v lete potvr-
dil dvojmesačné meškanie 
projektových prác. Hoci 
sa snažili niektoré týždne do-
behnúť, napokon je meškanie 
oveľa väčšie, a vyššia je tiež 

suma predpokladaných vý-
davkov na rekonštrukciu.
„Pri podpise zmluvy s ta-
lianskymi architektmi sme 
nastavili harmonogram, kto-
rý predpokladal dokončenie 
projektových prác v novem-
bri 2023. Teraz máme aktu-
álny harmonogram, kde sme 
nazbierali dva mesiace meš-
kania, čo považujeme zatiaľ 
za primerané, aj keď sa sna-
žíme ešte niektoré týždne do-
behnúť,“ konštatoval Gábor 
Bindics začiatkom júla minu-
lého roka. Zároveň však pri-
pustil, že harmonogram môže 
časovo výrazne ovplyvniť aj 
povoľovací proces a námiet-
ky od dotknutých osôb. To 
sa napokon stalo. Kým v lete 
narátali dvojmesačné meška-
nie, termín sa pre námietky 
susedov predĺžil o ďalšie me-
siace. 
„Aktuálny harmonogram za-
čatia prác, a tým pádom aj 
ich ukončenia, sa v súvislos-

ti s povoľovacím procesom 
posunul oproti pôvodnému 
harmonogramu dohromady 
o štyri mesiace,“ vysvetľoval 
nám Gábor Bindics pár dní 
pred Vianocami. Podľa neho 
by napokon mali byť všetky 
práce hotové až koncom roka 
2026 a v prvej polovici roka 
2027 by sa mohli obnovené 
kúpele otvoriť. 
Vyjadril sa takisto k odhado-
vanému zvýšeniu výdavkov 
na rekonštrukciu historického 
objektu z roku 1895, ktorý je 
zatvorený od roku 1994, teda 
presne 30 rokov. Pôvodný 
predpoklad hovoril o sume 
16 miliónov eur, keď však 
minulý rok uzatvárali projekt 
na stavebné povolenie, pri 
upresňovaní rozpočtu konšta-
tovali, že oproti pôvodnému 
rozpočtu stavebné materiály 
zdraželi za posledné tri roky 
o približne 35 percent.  
 Foto: TASR
Pokračovanie na str. 2
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Grössling potrebuje o 4 milióny viac

Mestská polícia
hlási rekord 
BRATISLAVA
Hliadky mestskej polície 
riešili v uplynulom roku 
viac ako 202-tisíc rôznych 
situácií, čo je podľa hovor-
kyne Barbory Krajčovičo-
vej doterajší rekord.
Najčastejšie sa mestskí poli-
cajti zaoberali porušeniami 
v doprave. „Tie tvorili vrá-
tane porušení riešených cez 
objektívnu zodpovednosť 
v počte 124 782 takmer dve 
tretiny zo všetkých zistených 
a riešených prípadov,“ uvied-
la hovorkyňa.
Najviac zásahov si vyžiadali 
udalosti v centre hlavného 
mesta, v okrese Bratislava I 
riešili príslušníci mestskej 
polície 38 245 rôznych prí-
padov. Konkrétnym miestom, 
kde sa udialo najviac prípa-
dov, bolo Námestie SNP, tam 
riešili 1 758 priestupkov.
„Ďalšími najvyťaženejšími 
miestami boli Bajkalská uli-
ca (1 291 prípadov), Einstei-
nova (1 040), Mlynské nivy  
(1 005) a Uršulínska ulica 
(981 prípadov),“ uviedla 
Krajčovičová.
Dodala, že v rámci objek-
tívnej zodpovednosti vydal 
správny orgán mestskej po-
lície 69 569 rozkazov o ulo-
žení pokuty za správny de-
likt.
Bratislavská mestská polí-
cia sa v roku 2023 podieľala 
alebo sama realizovala 260 
bezpečnostných opatrení. 
„Možno pod tým rozumieť 
posilnené hliadky, ktoré do-
zerajú na priebeh podujatia 
a v prípade potreby zasahujú 
proti ľuďom, ktorí podujatie 
narušujú alebo ktorí páchajú 
priestupky,“ uviedla hovor-
kyňa. (TASR)

3 Primátor uznal:
 Cyklotrasa má
 niektoré chyby
 K najdiskutovanejším 

témam uplynulého 
roka určite patria nové 
cyklopruhy na dunaj-
skom nábreží, vybudo-
vané od Mosta SNP po 
Šafárikovo námestie. 
Magistrát toto rozhod-
nutie prvé mesiace ob-
hajoval, teraz priznal 
niektoré chyby.

6 Kam na ples?
 A opäť prichádza se-

zóna plesov a zábavy. 
Pripravili sme pre vás 
niekoľko tipov, v Bra-
tislave si naozaj máte 
z čoho vyberať.

8 Dodnes vyráža 
 do ulíc a fotí

 „Dnes fotím iba pre 
tých, ktorí sa ešte 
nenarodili,“ hovorí 
známy fotograf Juraj 
Bartoš, ktorý sa tejto 
vášne nevzdal ani pred 
osemdesiatkou

14 Keď sme sa
 v snehu topili...
 Pozrite si dobové foto-

grafie z minulých desať-
ročí, keď sneh v našom 
meste priniesol veľa 
radosti najmä deťom, 
no dospelým aj starosti 
s jeho odpratávaním.
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Obnova legendárnych kú-
peľov Grössling má ďalšie 

meškanie, vyššia je aj cena.
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V Podhradí
pribudnú ulice

STARÉ MESTO
Na mapu Starého Mesta 
pod Bratislavským hradom 
vzniknú nové ulice aj park. 
V rámci projektu Vydrica 
tam má byť Vydrická, Žiž-
kova, Floriánska a Oesero-
va ulica, a tiež Kempelenov 
park. Návrh na pomenovanie 
schválili miestni poslanci, 
odobriť ho musí ešte mest-
ské zastupiteľstvo. Názvy 
sú založené na historických 
podkladoch a osobnostiach, 
ktoré v lokalite pôsobili. 
Napríklad park má byť po-
menovaný po bratislavskom 
rodákovi a vynálezcovi Jo-
hannovi Wolfgangovi von 
Kempelenovi. Ako pred-
staviteľ osvietenstva bol 
všestrannou osobnosťou, 
experimentujúcou v rôznych 
oblastiach vedy, techniky 
a umenia.  (TASR)
 Foto: bn

Dokončenie zo str. 1
STARÉ MESTO
Významné navýšenie pred-
pokladaných výdavkov na 
rekonštrukciu kúpeľov 
Grössling môže znamenať, 
že najskôr otvoria iba kniž-
nicu a kúpeľnú časť, budo-
va bude musieť počkať.
„Zdraženie stavebných ma-
teriálov za posledné tri roky 
o približne 35 percent je 
vlastne také isté zdraženie, 
aké ukazujú aj stavebné šta-
tistiky,“ pokračuje Gábor 
Bindics. „Zatiaľ sme tento 
rozpočet zadávali pre takz
vaný cost management na 
optimalizáciu, finálnu sumu 
budeme mať tým pádom nie-
kedy začiatkom roka 2024. 
Napriek optimalizácii nákla-
dov predpokladáme inves-

tičné výdavky na budovu na 
úrovni 20 miliónov eur,“ do-
plnil koordinátor obnovy. 
Oproti pôvodne odhadovanej 
sume 16 miliónov eur je to 
teda o štyri milióny viac. Čo 
v prípade, že sa v skromnom 
rozpočte nenájdu? Bindics 
pripustil, že ak by sa do roz-
počtu nezmestili, v niekto-
rých prípadoch uprednostnia 
lacnejší materiál, nemalo by 
to však byť na úkor kvality. 
Ďalšou možnosťou je otvoriť 
v predpokladanom roku 2027 
iba knižnicu a kúpeľnú časť, 
rekonštrukcia budovy na 
Vajanského nábreží by v ta-
kom prípade musela počkať. 
Zatiaľ však nič nie je isté. 
„Začiatkom roka 2024 plá-
nujeme zverejniť zosumari-

zované aktuálne informácie,“ 
povedal nám Gábor Bindics.
Ikonická budova kúpeľov 
Grössling z roku 1895 je jed-
nou z posledných neobnove-
ných národných kultúrnych 
pamiatok v centre Bratislavy. 
S prvou fázou obnovy sa zača-
lo ešte v roku 2019, a to tvor-
bou zadania pre medzinárodnú 
architektonickú súťaž, ktorú 
napokon vyhrali talianski ar-
chitekti zo štúdia OPPS Ar-
chitettura. Obnova má priniesť 
vnútorné bazény, vonkajší ba-
zén i sauny, ale takisto kavia-
reň, knižnicu či revitalizáciu 
vonkajšieho priestoru, vďaka 
čomu sa areál kúpeľov zmení 
na živé miesto stretnutí (nie-
len) Bratislavčanov.  (ac)
 Foto: Marián Dekan,

torát na základe hodnotenia 
dopravnobezpečnostnej si-
tuácie požiadal magistrát, 
aby projekt zrušil, alebo vy-
tvoril ochranné jazdné pruhy 
pre cyklistov (stanovisko 
inšpektorátu však nie je pre 
mesto záväzné). 
Magistrát napriek všetkému 
považuje vybudovanie cyk-
lotrasy na nábreží za dobré 
rozhodnutie a ubezpečuje, 
že po odstránení chýb bude 
jazda bezpečná pre všetky 
druhy dopravy.
Mimochodom, po cyk-

lopruhu sme prešli na bi-
cykli i my a konštatujeme, 
že na viacerých miestach 
sme sa necítili komfortne, 
najmä na úzkom úseku, 
keď doň vošiel autobus 
MHD. Ak si máme vybrať, 
bezpečnejšia aj príjemnej-
šia je trasa na petržalskom 
brehu Dunaja, stačí prejsť 
cez most a užijete si poho-

dovú jazdu. Tým, pravda, 
nechceme spochybniť vý-
znam rozširovania cyk-
listickej infraštruktúry aj 
v centre – teda bezpečné-
ho priestoru na presuny 
cez mesto na  b i cyk l i  ako 
dopravnom pros t r i ed -
ku. (bn, TASR)
 Foto: bn
Viac na www.banoviny.sk
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Chyby a chybičky
Pri horúcich témach sa stá-
va, že niekto síce vidí fakty 
v jasných súvislostiach, ale 
baví ho manipulovať s nimi.
Príkladom z nášho bratislav-
ského sveta môže byť i kriti-
zovaná cyklotrasa na nábre-
ží, kde nedávno opitá slečna 
vyletela s autom na deliaci 
ostrovček pri Propeleri. Za-
ujímavá bola následná deba-
ta o príčine nehody: viacerí 
diskutujúci vinili nie vodičku, 
ktorá jazdila s 1,52 promile, 
ale dopravnú zmenu na nábre-
ží – pritom ostrovček tam stál 
dávno pred cyklopruhmi. 
Pravda, iným problémom bola 
zlá viditeľnosť nových obrub-
níkov, do ktorých narážali aj 
triezvi vodiči. Na magistráte 
ich zvýraznili až dodatočne 
(viac na str. 3).
Inokedy zas chýba nadhľad nad 
vecou, sú problémy, a potom 
problémiky, ktoré zveličujeme. 
Napríklad zaplavenú dažďovú 
záhradu v obnovenom parku 
na Račianskom mýte, do ktorej 
nevsiakla voda tak rýchlo, ako 
mala, počasie si skrátka robí 
svoje (str. 11). Hoci autor pro-
jektu ubezpečil, že situáciu ve-
dia ľahko vyriešiť, emócií okolo 
nej sa nazbieralo priveľa.
Aj dnes či zajtra nás môže 
vyrušiť nejaká nedokonalosť, 
ktorá opäť bude chcieť trochu 
zhovievavosti, ale tiež úprim-
nosti v kritike. Nech nám v no-
vom roku nechýba ani jedno, 
uvidíme viac toho pekného. 
 Anna Čapková
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Dovolenka 
a pracovné 
právo II.
V predošlom článku sme sa
venovali základným ustanove-
niam Zákonníka práce o dovo-
lenke. Na článok nadviažeme a
budeme sa venovať spoločným
ustanoveniam Zákonníka práce
o dovolenke.
Zamestnávateľ môže určiť
zamestnancovi čerpanie dovolen-
ky, aj keď dosiaľ nesplnil pod-
mienky na vznik nároku na dovo-
lenku, ak možno predpokladať, že
zamestnanec tieto podmienky
splní do konca kalendárneho roka,
v ktorom dovolenku čerpá, alebo
do skončenia pracovného pomeru.
Čerpanie dovolenky by mal v
zmysle zákona určovať zamestná-
vateľ tak, aby si zamestnanec
mohol dovolenku vyčerpať spra-
vidla vcelku a do konca kalendár-
neho roka. Pri určovaní dovolenky
je potrebné prihliadať na úlohy
zamestnávateľa a na oprávnené
záujmy zamestnanca. Zamestná-
vateľ je povinný určiť zamestnan-
covi čerpanie aspoň štyroch týž-
dňov dovolenky v kalendárnom
roku, ak má na ne nárok, a ak
určeniu čerpania dovolenky ne-
bránia prekážky v práci na strane
zamestnanca. Ak sa poskytuje
dovolenka v niekoľkých častiach,
musí byť aspoň jedna časť najme-
nej dva týždne, ak sa zamestnanec
so zamestnávateľom nedohodne
inak. Čerpanie dovolenky je
zamestnávateľ povinný oznámiť
zamestnancovi aspoň 14 dní
vopred. Obdobie môže byť výni-
močne skrátené so súhlasom za-
mestnanca. Za časť dovolenky,
ktorá presahuje štyri týždne
základnej výmery dovolenky,
ktorú zamestnanec nemohol
vyčerpať ani do konca nasledujú-
ceho kalendárneho roka, patrí za-
mestnancovi náhrada mzdy v
sume jeho priemerného zárobku.
Za nevyčerpané štyri týždne zák-
ladnej výmery dovolenky nemôže
byť zamestnancovi vyplatená
náhrada mzdy, s výnimkou, ak si
túto dovolenku nemohol vyčerpať
z dôvodu skončenia pracovného
pomeru. JUDr. Dionýz Stehlík

JUDr. Pavel Jurek
0917/822 723

Dispečerov
mesta spoznáte
jednoduchšie
BRATISLAVA
Dispečing bratislavského
magistrátu má dva nové slu-
žobné automobily, ktoré budú
slúžiť pracovníkom dispečin-
gu z oddelenia správy komu-
nikácií na lepšie a operatívnej-
šie zasahovanie.
Služobné autá sú určené na efek-
tívnejšie zabezpečovanie kon-
troly verejných priestranstiev a
operatívnejší zásah v teréne pri
mimoriadnych udalostiach.
Automobily sú ľahko rozpozna-
teľné, pretože sú označené
logom mesta a mestskými far-
bami. 
Bratislavský magistrát kúpil dve
vozidlá, obe sú v bielej farbe a s
logom mesta Bratislavy,  za pri-
bližne 20-tisíc eur. Vozidlá sú
vybavené sú majákom a výstraž-
ným osvetlením na zadnom
okne s nápisom Správa komuni-
kácií, kde je uvedený aj telefo-
nický a e-mailový kontakt na
dispečing mesta na oddelení
správy komunikácií. 
Na uvedené kontakty bude tiež
možné nahlasovať prípadné po-
ruchy na mestských cestách, či
upozorniť na prekážky na mest-
ských komunikáciách alebo na
zníženú zjazdnosť bratislav-
ských ciest. (kk)
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Mirbachov palác je zreštaurovaný
podľa architektúry z 18. storočia
STARÉ MESTO
Zreštaurovanie fasády Mir-
bachovho paláca, ktorý bol v
zlom stave, je hotové. Práce
boli zamerané na obnovu
celkovej fasády, doplnenie
modelácie výzdoby, vytvore-
nie kópií jednotlivých prvkov
podľa originálov a došlo aj
na zlátenie kovových do-
plnkov. Mirbachov palác má
aktuálne vzhľad pôvodnej
architektúry zo 60. rokov 18.
storočia.
Cieľom obnovy fasády bolo
reštaurátorským spôsobom do-
siahnuť čo najlepší technický a

estetický stav fasády vrátane
všetkých jej prvkov. Reštaurá-
torské práce boli zamerané na
obnovu fasády, kamenných
portálov, soklov a ostení,
obnovu drevených okien, dverí
a mreží. 
V rámci reštaurátorských prác
sa upravili kamenné fragmenty,
doplnili modelácie štukovej
výzdoby a chýbajúcich častí
omietkovej vrstvy, vytvorili sa
kópie umelokamennej vázy
odliatím a farebne sa upravili
erbové polia v intenciách
heraldickej farebnosti erbov
grófa Nyára. Tie boli následne

osadené do kartuše tympanónu
paláca. Pozlátili sa kovové
doplnky, napríklad rokajový
štítok, kľučky brán či rokajová
výzdoba mreží balkóna, ktoré
boli zlátené aj v pôvodnej
architektúre paláca. 
Opravené boli okenné krídla,
vstupné brány či kamenné
sokle, ktoré vzhľadom na
veľký rozsah poškodenia
nahradili nové kópie. Obnove-
ný bol aj južný štítový múr
nachádzajúci sa nad susedným
objektom, pričom na tieto práce
bola potrebná horolezecká
technika. (kk)
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STARÉ MESTO
K najdiskutovanejším 
témam uplynulého roka 
určite patria nové cyk-
lopruhy na dunajskom 
nábreží, vybudované od 
Mosta SNP po Šafárikovo 
námestie. Magistrát toto 
rozhodnutie prvé mesiace 
obhajoval, teraz priznal 
niektoré chyby. 
Asi najväčšia kritika sa týka-
la nízkeho počtu cyklistov, 
ktorí využívajú cyklopruhy 
na nábreží, kým vodiči áut 
viaznu najmä v špičke v dl-
hých kolónach, keďže prišli 
v oboch smeroch o jeden 
jazdný pruh. Istú logiku 
v tejto v diskusii však môže 
mať aj argument, že pre 
malý počet chodcov predsa 
nezrušíme chodníky. Podľa 
primátora Matúša Valla je 
Vajanského nábrežie prí-
kladom hľadania najlepšie-
ho kompromisu pre všetky 
druhy dopravy. 
Vyhlásil tiež, že nová cyk-
lotrasa nie je „rýchlym roz-
hodnutím“ terajšieho vedenia 
mesta, o potrebe utlmovať 
dopravu na nábreží sa hovo-
rí už niekoľko rokov. O to 
viac však prekvapil petržal-
ský starosta Ján Hrčka, keď 
pre portál asb.sk uviedol, že 
magistrát tento zámer vopred 

nekomunikoval ani s členmi 
mestskej dopravnej komisie. 
Aké chyby napokon primátor 
priznal?
Vallo hodnotí cyklotrasu ako 
„dobré rozhodnutie, avšak 
zle načasované,“ iné by pod-
ľa neho bolo, ak by ju otvorili 
v máji, nie až v septembri. 
Okrem zlého načasovania 
uznal i to, že podcenili komu-
nikáciu v tejto veci, magis-
trát mal o cyklotrase hovoriť 
viac. 
Priznal tiež dopravný chaos, 
ktorý vzniká v okolí Šafá-
rikovho námestia v smere 
k Mostu SNP, takisto zlú 
viditeľnosť obrubníkov, do 
ktorých vodiči narážali, ale 
aj nedostatočnú šírku pru-
hov v úseku pred Sloven-
skou národnou galériou. 
V tomto prípade bola vraj 
výkresová dokumentácia 
v súlade s normami, projekt 
odsúhlasil i krajský doprav-
ný inšpektorát, avšak fyzic-
ký priestor sa zle zameral, 
chýbali „nejaké centimet-
re“... a keď sa na to prišlo, 
museli urobiť opravný pro-
jekt. Tu vzniká otázka, ako 
vlastne prebiehala realizácia 
cyklotrasy a následná kon-
trola, kto je zodpovedný za 
chybu?
Krajský dopravný inšpek-

Pri cyklotrase sme urobili niektoré chybyVALLO PRIZNAL:

Autá uviaznuté v križovatke. Chaos na Šafárikovom námestí má vyriešiť aj nastavovanie 
svetelnej signalizácie. 

Zrekonštruované kúpele by mohli otvoriť v roku 2027.

Niektoré úseky nie sú pre cyklistu bezpečné.

Obnova kúpeľov sa predražuje, možno 
padne voľba na lacnejšie materiály

PETRŽALKA
Mesto Bratislava vydalo sú-
hlasné záväzné stanovisko 
pre prepracovaný develo-
perský projekt Green Park 
v Petržalke, ktorý by mal 
vyrásť na pozemkoch pod 
bývalým futbalovým šta-
diónom Artmedia pri Sade 
Janka Kráľa. 
Na sociálnej sieti o tom infor-
moval primátor Matúš Vallo 
s tým, že po rokoch prepra-
covaný projekt je už v súlade 
s územným plánom mesta. 
„Po viacerých návrhoch, pro-
ti ktorým sme sa opakovane 
nesúhlasne vyjadrili, investor 
svoj zámer prispôsobil. V tej-
to podobe už projekt splnil 
zákonné podmienky na vyda-

nie súhlasného stanoviska,“ 
skonštatoval Vallo.
Podľa primátora sa dosiahli 
zmeny, ktoré sa týkajú re-
dukcie podlažnosti, hmoty, 
plošnej výmery či podielu 
bývania, ale aj posilnenia vy-
bavenosti oproti bývaniu. Po 
novom má ísť o polyfunkč-
ný komplex, pozostávajúci 
z ubytovacieho zariadenia 
(hotela), administratívy, bý-
vania a drobných prevádzok 
vybavenosti. Navrhuje sa 
viac budov vrátane jednej 
výškovej, ktorá je oproti pô-
vodnému návrhu nižšia o päť 
podlaží. Byty majú tvoriť ne-
celých 30 percent nadzemnej 
podlažnej plochy. K Sadu 
Janka Kráľa má byť orien-

tovaný aktívny parter s pre-
vádzkami pre verejnosť.
„Vieme si predstaviť aj iné 
využitie tohto územia v pro-
spech Bratislavčanov. Ako 
napríklad zariadenia pre kul-
túru a ďalšie voľnočasové ak-
tivity, ktoré by lepšie reflek-
tovali zadefinovanú funkciu 
občianskej vybavenosti ce-
lomestského a nadmestského 
významu,“ zdôraznil Vallo 
s tým, že keďže však ide 
o pozemok v súkromnom 

vlastníctve, mesto nemá prá-
vo nariadiť vlastníkovi, čo by 
mal postaviť. Zopakoval to 
aj v pomerne rušnej diskusii, 
ktorá nasledovala na sociál-
nej sieti: „Mesto posudzuje 
len to, či je projekt v súlade 
s územným plánom... projekt 
už splnil zákonné podmien-
ky pre vydanie súhlasného 
stanoviska. Čo sa týka sta-
vebného povolenia, to vydá-
va stavebný úrad príslušnej 
mestskej časti.“ (TASR, bn)

Výstavbe na štadióne Artmedie dalo mesto zelenú

Rozhodnutie spred rokov
O osude pozemkov pod štadiónom sa rozhodlo v roku 2011, 
keď vtedajšie mestské zastupiteľstvo v rámci Zmien a doplnkov 
územného plánu 02 preklasifikovalo túto plochu na rozvojové 
územie. Namiesto pôvodnej športovej a voľnočasovej infra
štruktúry umožnil rozsiahlu výstavbu. 

Aké je zdržanie po dopravnej zmene
 Prejazd od Mosta SNP po Šafárikovo námestie trvá rovnako 

dlho ako pred zmenou, v rannej špičke v priemere 2,5 minúty.
 Pri vyhodnotení dlhšieho úseku v tomto smere vrátane miesta, 

kde sa dva pruhy zužujú do jedného (Chatam Sofer  Šafárikovo 
námestie), je priemerný čas jazdy v najhoršej rannej špičke 
o približne 3 minúty dlhší ako pred zmenou.

 Prejazd Šafárikovo námestie  Most SNP trval v najhoršej po
obednej špičke pred zavedením cyklopruhu v priemere  
3 minúty a 40 sekúnd, po zavedení cyklopruhu 4 minúty  
a 50 sekúnd.

 Zdroj: www.bratislava.sk
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BRATISLAVA
Bývanie v Bratislave je 
opäť drahšie, od tohto roka 
platíme vyššiu daň z nehnu-
teľností aj vyšší poplatok za 
odvoz odpadu. Rozhodlo 
o tom decembrové mestské 
zastupiteľstvo opodstat-
nene, avšak spôsob, akým 
k tomu došlo, vyvolal kri-
tické reakcie.
Starostka Karlovej Vsi Dana 
Čahojová v diskusii pripome-
nula, že samosprávy sa pre zá-
sahy „zhora“ ocitli vo veľmi 
zlej finančnej situácii, mnohé 
nie sú schopné zostaviť vy-
rovnaný rozpočet. „Ak by 
sme mali zostaviť vyrovnaný 
rozpočet bez zvýšenia dane 
z nehnuteľností, musíme vy-
pustiť nový bazén, ktorý slúži 
od rána do večera, a to od detí 
z materských škôl až po verej-
nosť, prepustiť personál, za-
tvoriť kultúrny dom, prestať 
v ňom kúriť, svietiť, prípadne 
obmedziť aj prevádzku mater-
ských škôl o nejaké triedy... 
To je strašná situácia,“ konšta-
tovala za svoju mestskú časť. 
Poslanec Martin Winkler 
uznal dôvody pre zvýšenie 
dane z nehnuteľností, nes-
totožnil sa však s tým, že sa 
zvyšuje až na maximum pre 
podnikateľov v meste, ktorí 
vytvárajú pracovné pozície, 
a teda z miezd ich zamest-
nancov má mesto príjem. 
Takisto mal výhrady k tomu, 
že daň za garáž sa zvyšuje až 
o 50 percent – ľudia sú akoby 
trestaní za to, že majú garáž 
a neparkujú svoje autá na 
ulici. „Myslím si, že to nie 

je fér. Pre tieto dva body ne-
podporím návrh, aj keď mu 
rozumiem,“ uviedol Winkler.
Rovnako petržalský staros-
ta Ján Hrčka vyhlásil, že za 
návrh nebude hlasovať. „Ale 
nie preto, že by som bol prin-
cipiálne proti... Problém však 
mám s tým, ako sa tieto dane 
v meste použijú. Keď ľuďom 
deklarujem, že si musia uťa-
hovať opasky, tak by som to 
mal aj v tom rozpočte zohľad-
niť – že aj ja si uťahujem opa-
sok, aj ja robím iba veci, ktoré 
sú nevyhnutné... Nemôžem 
robiť PR veci, marketingové 
veci, ktorých efektivita je pri-
najmenšom sporná, potom to 
naozaj nevyzerá dôveryhod-
ne. Nebudem proti, ale zdr-
žím sa hlasovania,“ uzavrel.
Nepozdával sa mu ani spô-
sob, akým mali poslanci 

predmetné všeobecne záväz-
né nariadenie (VZN) o zvý-
šení dane odsúhlasiť – for-
mou pozmeňujúceho návrhu 
podpísaného desiatimi sta-
rostami, ktorý na zastupiteľ-
stve prečítal ružinovský sta-
rosta Martin Chren. K tomu 
Hrčka poznamenal, že podľa 
neho je síce tento postup le-
gislatívne v poriadku, ale... 
„Ja, ktorý si dovolím všeli-
čo, by som váhal, či spravím 
takýto pozmeňujúci návrh 
v takomto rozsahu takýmto 
spôsobom. Myslím si, že 99 
percent ľudí, ktorí teraz majú 
zaň hlasovať, netušia, o koľ-
ko napríklad narástla poľno-
hospodárska pôda, keby som 
sa ich na to opýtal. Je to len 
o tom, že sme presvedčení, 
že takto je to dobre... ale tiež 
to trošičku o niečom svedčí,“ 

uviedol petržalský starosta. 
Podľa magistrátu je však 
všetko v poriadku. „Od 
ohlásenia zámeru zvýšiť daň 
z nehnuteľností v novembri 
2023 do decembrového za-
stupiteľstva, na ktorom bol 
návrh prerokovaný, zostával 
mesiac. A tento návrh prešiel 
transparentným a legitímnym 
procesom,“ skonštatoval ho-
vorca mesta Peter Bubla.
Doplnil, že hoci bol formál-
ne na rokovanie mestského 
zastupiteľstva predložený 
ako poslanecký pozmeňu-
júci návrh a nešiel niekoľ-
komesačným legislatívnym 
procesom, bol zverejnený 24 
hodín pred jeho zasadnutím 
s riadnou desaťdňovou le-
hotou na pripomienkovanie 
verejnosti.  (ms, ac, ts)
 Foto: bn

BRATISLAVA
Príchod nového roka po-
značil v Ružinove požiar 
na streche bytovky, hasiči 
ho však mali zakrátko pod 
kontrolou. Dostali by sa 
v prípade núdze aj k vášmu 
domu? Náš čitateľ Milan, 
hasič vo výslužbe, pripomí-
na, že nie všade v Bratislave 
majú záchranári potrebný 
priestor na prejazd, pričom 
v tejto súvislosti kritizuje aj 
VZN týkajúce sa parkova-
nia v zónach PAAS.
Nebráňte prejazdu, potrebu-
jeme prejsť, keď pôjde o ži-
vot, preparkovať nestihnete – 
pripomína projekt s názvom 
3 metre k životu. Presne toľ-
ko potrebujú hasiči, aby sa 
so svojou technikou dostali 
tam, kam ich v núdzi zavo-
láme, záchranu však často 
komplikujú zle zaparkované 
autá. Čitateľ Milan považuje 
za problém, že sa do nového 
VZN o parkovaní v zónach 
PAAS nedostala povinnosť 
vyznačiť a trvalo udržiavať 
voľný príjazd pre záchraná-
rov. „V Bratislave pomaly 
nie je kde zaparkovať, tobôž 
prejsť s hasičskou techni-
kou,“ hovorí.
Pripomína vyhlášku minis-
terstva vnútra č. 94/2004 
Z. z., ktorá určuje základné 
požiadavky na protipožiarnu 
bezpečnosť: prístupová ko-
munikácia na zásah musí mať 

trvale voľnú šírku najmenej 
3 metre (parkovacie pruhy 
sa nesmú započítavať do jej 
voľnej šírky) a nástupná plo-
cha napojená na prístupovú 
komunikáciu musí mať šír-
ku najmenej 4 m. „Hasičské 
auto idúce na zásah je široké 
2,5 metra a najdlhšie má dĺž-
ku 9 metrov a šírku až 3,20 
metra.,“ dopĺňa bývalý hasič.
Hovorca magistrátu Peter 
Bubla vysvetľuje, že spomí-
nané VZN, ktoré náš čitateľ 
kritizuje, rieši spôsob spo-
platnenia dočasného parko-
vania v zónach PAAS. „Prob-
lém, ktorý uvádza čitateľ, 
rieši dopravné značenie na 
cestách podľa §3 cestného 
zákona a správca danej cesty. 
Povoľovanie dopravného 
značenia zasa riešia iné orgá-
ny, nie prevádzkovateľ regu-

lovaného parkovania PAAS,“ 
upresňuje.
Ubezpečuje však, že do-
pravné značenie v zónach 
PAAS je určené tak, aby boli 
všetky prístupy pre vozidlá 
hasičského a záchranného 
zboru voľné. „Pravidelnou 
dennou kontrolou parkova-
nia sa snažíme predchádzať 
zablokovaniu ciest a prístu-
pov, ku ktorému by mohlo 
dochádzať nedovoleným par-
kovaním mimo vyznačených 
miest. Preto sa domnievame, 
že regulácia PAAS a vyčis-
tenie zón od neregulované-
ho parkovania a blokovania 
ciest, chodníkov a príjazdov 
je prínosom pre záchranné 
zložky,“ dodáva Peter Bubla.
Aj zdravotnícki záchranári 
však potvrdzujú, že situácia 
nie je všade ideálna, parkujú-
ce vozidlá ich neraz brzdia na 
ceste za pacientom – pravda, 
teraz nejde priamo o zóny 
PAAS. „Záchranná zdravotná 
služba Bratislava by na území 
mesta uvítala zriadenie a udr-
žiavanie trvalých nástupných 
plôch a prístupových komu-
nikácií na účely zabezpečo-
vania neodkladnej zdravotnej 
starostlivosti. Skrátil by sa 
dojazdový čas ambulancie 
k pacientovi, a následne aj 
jeho transport do zdravotníc-
keho zariadenia. Zároveň by 
sa zlepšili podmienky na cel-
kovú manipuláciu a ošetrenie 
pacienta, aj efektivita riade-
nia a koordinácie záchrannej 
zdravotnej služby,“ uvádza 
hovorkyňa Záchrannej zdra-

votnej služby Bratislava Da-
rina Schreková.
Hovorca Krajského riadi-
teľstva HaZZ v Bratislave 
Štefan Koči zas konštatuje: 
„Príslušníci hasičského a zá-
chranného zboru sa s prob-
lémom sťaženého príjazdu 
na miesto udalosti stretli na-
príklad koncom septembra. 
Smerovali k požiaru pivnice 
na Tylovej ulici, pričom pre-
chádzali aj cez Chemickú 
ulicu, na ktorej boli z oboch 
strán zaparkované osobné 
autá. Hasičský automobil 
mal na prejazd na tejto ulici 
rezervu len približne 10 cen-
timetrov po oboch stranách 
vozidla, čím sa čas príjazdu 
na miesto udalosti predĺžil 
o približne tri minúty. Nároč-
ný prejazd je v princípe na 
väčšine sídlisk, ale tiež na-
príklad aj v lokalite Mokráň 
záhon.“
Hasiči mali ťažkosti aj cel-
kom nedávno v Karlovej Vsi, 
keď ich blokovali nelegálne 
parkujúce autá v strede par-
koviska na Majerníkovej uli-
ci. Na sociálnej sieti Karlovej 
Vsi sa 7. decembra objavila 
takáto správa: „Podľa zatiaľ 
neoficiálnych informácií sa 
veľké hasičské vozidlá neve-
deli dostať k zdroju požiaru 
pomedzi parkujúce vozidlá, 
rozhodli sa preto pre vstup 
do bytového domu z bočné-
ho vchodu. Práve pri požiari 
pritom rozhoduje o živote, 
zdraví či poškodení majetku 
každá sekunda...“. (ac)
 Foto: TASR, KR HaZZ

ZUBNÁ AMBULANCIA 
AMBULANCIA 

STOMATOCHIRURGIE 
A IMPLANTOLÓGIE

oznamuje zmenu pracovnej 
doby od 15-21h

ošetríme každého, kto nám zavolá

0905 662 407 
STROMOVÁ 16, BA KRAMÁRE

v cene 
BYTU 
získate:

smart domov

klimatizáciazávlaha a trávnik
pre byty s predzáhradkou

elektrické žalúzie

www.corvusmalacky.sk

SKOLAUDOVANÉ

BYTY

Zmestia sa na vašu ulicu autá záchranárov? TIP OD VÁS

Keď pôjde o život, preparkovať nestihnete...

Od januára sa zvýšila daň z nehnuteľností aj poplatok za odvoz odpadu.

Prístupová komunikácia musí mať voľnú 
šírku najmenej 3 metre.

Náročný prejazd v lokalite Mokráň záhon, 
hasiči sa tu potrápia.

PAAS sa rozšíri
BRATISLAVA
Magistrát plánuje v roku 
2024 spustiť ďalšie nové 
zóny regulovaného par-
kovania, a to v Dúbravke 
a Karlovej Vsi. 
Na území Dúbravky by malo 
ísť o lokalitu, ktorá zahŕňa 
dve časti, Podvornice východ 
a Záluhy východ. V Karlovej 
Vsi by malo ísť o lokalitu 
ohraničenú ulicami Karloves-
ká, Líščie údolie, Botanická 
a Svrčia. PAAS, ktorý sa-
mospráva označuje za jednu 
z najväčších reforiem v hlav-
nom meste, spustili 10. janu-
ára 2022 v prvých troch zó-
nach - Tehelné pole v Novom 
Meste, Dvory 4 v Petržalke 
a Krasňany v Rači. Regulo-
vané parkovanie postupne 
spúšťa mesto aj v iných loka-
litách. Vlani pribudli ďalšie 
zóny, napríklad v Petržalke, 
Ružinove, Starom Meste či 
Novom Meste. (TASR)

Parkovací dom
do 12 mesiacov
KARLOVA VES
Mestská časť Karlova Ves 
už podpísala zmluvu na 
vybudovanie parkovacieho 
domu.
Parkovací dom postavia na 
Ulici Ľ. Fullu v hodnote 
vyše 892tisíc eur s DPH. 
Kontrakt medzi staviteľom 
a samosprávou zverejnili 
v Centrálnom registri zmlúv. 
Predmetom zmluvy je vybu-
dovanie dvojpodlažného par-
kovacieho objektu. Termín 
odovzdania riadne zhotove-
ného a dokončeného diela je 
v zmluve určený do 12 me-
siacov.  (TASR)

Na aké projekty
pôjdu peniaze
BRATISLAVA
Mesto konštatuje, že pred-
ložiť a schváliť návrh roz-
počtu s vyrovnaným hospo-
dárením bolo možné vďaka 
úprave dane z nehnuteľ-
ností. Do čoho chce inves-
tovať?
 Celkový rozpočet mes-
ta predstavuje sumu 601,8 
milióna eur. Bežné príjmy 
sú plánované na úrovni 467 
miliónov eur, čo pri oča-
kávaných výdavkoch 464 
miliónov eur tvorí prebytko-
vé saldo bežného rozpočtu  
3 milióny eur. Prebytok spo-
lu s úvermi a kapitálovými 
príjmami z predaja majetku, 
z grantov a fondov bude slú-
žiť na krytie investičných po-
trieb mesta.
 Prioritami sú naďalej 
projekty v oblastiach dopra-
vy a verejnej infraštruktúry, 
verejných priestorov, život-
ného prostredia a kvalitnejšej 
údržby mesta, sociálnej spra-
vodlivosti, kultúry a športo-
vej infraštruktúry. V oblasti 
dopravy rozpočet obsahuje 
prostriedky na dokončenie 
výstavby električkovej trate 
v Petržalke, ráta i s moder-
nizáciou trolejbusových tratí 
a obnovou vozidiel MHD, tiež 
s výstavbou parkovísk či s re-
konštrukciou viacerých ciest.
 V oblasti životného pro-
stredia a verejných priestorov 
chce mesto naďalej zabezpe-
čovať štandardnú údržbu ze-
lene, prípravu zelených plôch 
na náhradnú výsadbu a revi-
talizáciu verejných priestorov 
a stromoradí.
 V oblasti údržby ráta 
s výdavkami na dovybavenie 
komunálneho podniku s cie-
ľom pokračovať v skvalitňo-
vaní zimnej i letnej údržby 
ciest a chodníkov.
 V oblasti sociálnej spra-
vodlivosti a dostupného bý-
vania bude mesto pokračo-
vať v príprave projektov pre 
ďalšie nájomné bytové domy, 
rovnako v pomoci ľuďom bez 
domova a vylúčeným komu-
nitám. Viac informácií nájde-
te na www.bratislava.sk (bn)

Spôsob, akým mesto zvýšilo dane, vyvolal kritiku
Dôvody sú zrejmé
Od januára tohto roku sa zvýšila 
daň z nehnuteľností v priemere 
o 35 percent a poplatok za 
odpad o 30 percent, dôvodom 
je najmä inflácia zaťažujúca 
samosprávy aj ekonomické 
prognózy, ktoré predpokladajú 
nižšie výnosy. Zvýšenie dane 
z nehnuteľností a poplatku za 
odpad má byť nevyhnutným 
krokom na to, aby si Bratislava 
dokázala zachovať základné 
štandardy údržby a služieb.
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OBRAZY
NAJLEPŠIE
PREDÁTE 
V AUKCII

Žiadne
poplatky
Galéria Art Invest

Dobrovičova 7, Bratislava
Info: 0905 659 148
www.artinvest.sk
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Tradičný ples 
Rusovčan
Kedy: 19. januára o 19.30 h 
Kde: Hotel Ponteo (Staro-
rímska)
Vstupné: 100 eur
PROGRAM 
Dve živé kapely, Tanečníč-
ky od Petra Modrovského 
a skupina La Dansa
V cene lístka je welcome 
drink, predjedlo, hlavné 
jedlo, dezert, biele víno, 
prosecco, polnočné jedlo

Ples ruží
Kedy: 10. februára o 20. h 
Kde: Dom kultúry Ružinov 
Vstupné: 55 eur
PROGRAM
Hlavná hviezda Los Bra-
dos, Operný spevák Tomáš 
Ondriáš, Ľudová hudba 
Ekonóm, DJ Betoon Produ-
ction, Majsterka sveta v la-
tinskoamerických tancoch 
Lucia - škola tanca
Moderuje Richard Vrablec 
Večera formou bufetu
Ochutnávka talianskych 
syrov a nárezov, tombola, 
polnočná kapustnica 

Kedy: 26. januára o 19. h 
Kde: Hotel Double Tree by Hilton
Vstupné na: plesodpadarov.sk
PROGRAM
Hlavný hosť večera Desmod, Živá kapela 
Starmánia Originál
Moderátor Richard Vrablec

Tanečné vystúpenie tanečníkov pod vedením 
Tomáša Surovca
Zážitková tombola
V cene vstupenky je welcome drink, nealko, 
trojchodové servírované menu, ochutnávka 
vína, destilátov, šálka dobrej kávy a veľa 
iného

Chystáte sa na ples? Máme pre vás niekoľko tipov
BRATISLAVA
A opäť prichádza sezóna 
plesov a zábavy. V Bratisla-
ve si máme naozaj z čoho 
vyberať. Pripravili sme pre 
vás pár tipov i na menej 
známe plesy, na ktorých sa 
určite výborne zabavíte.

Fragolino ples
Kedy: 3. februára o 20. h 
Kde: ISTRA Centrum 
(Hradištná 43)
Vstupné: 45 eur
PROGRAM
Kapela Avenue, Cimbalová 
hudba Strážničan, Supersta-
ristka Petra Humeňanská, 
Majsterka sveta v latinsko-
amerických tancoch Lucia 
Krnčanová  škola tanca
Moderuje Richard Vrablec 
Večera formou bufetu
Ochutnávka talianskych sy-
rov a nárezov, tombola, pol-
nočná kapustnica 

Kedy: 27. januára o 19. h 
Kde: Stredisko kultúry na Vajnorskej 21
Vstupné: 89 eur
PROGRAM 
Ples sa ponesie v atmosfére slávneho Orient 
Expresu
Moderuje Veronika Zelinka Macková (Lady 

Vivian)
Tanečná škola Tanec v meste, Cimbal Brothers 
Bubnová show DRUMSTAS a DJ, tombola
Plesová večera s dezertom a polnočný stude-
ný catering, Flambovacia šou
Prekvapenie - tajný hudobný hosť

Kedy: 9. februára o 19.30 h 
Kde: Hotel Devín, Riečna 4
Vstupné: 199 eur
PROGRAM
Katka Ščevlíková, Samuel Tomeček a ich Mi-
lujem Slovensko Band, Cimbálovka Kuštá-
rovci, Vivas dance group, Speváčka a taneč-

níčka Lina Mayer
Moderujú Katka Brychtová a Martin Niko-
dým
Večera - štvorchodové menu zostavil šéfku-
chár Ľúbo Molnár
Druhá večera formou bufetu (ms)
 Foto: shutterstock

Ples Mestskej časti Bratislava - Nové Mesto 

Výročný ples hotela Devín  - 70 rokov Vašich príbehov

Reprezentačný ples Odpadového hospodárstva 
a priateľov životného prostredia

Po Jantárovej
opatrne
PETRŽALKA
Dopravné obmedzenia na 
Jantárovej ceste v Petržal-
ke, ktoré súvisia s výstav-
bou druhej etapy električ-
kovej trate, majú trvať až 
do konca januára.
„Pre stavebné práce na Jan-
tárovej ceste v súvislosti so 
stavbou električkovej trate 
do Janíkovho dvora až do 31. 
januára pretrvávajú dočasné 
zmeny trás vybraných au-
tobusových liniek,“ uviedol 
mestský dopravca. Obmedze-
nia sa týkajú autobusových 
liniek 59, 92, 95, 98, 99, 192, 
N95 a N99, ale tiež výjaz-
dových, respektíve dojazdo-
vých spojov 68, 83, 93 a 94. 
Bližšie informácie nájdete na 
webe DPB. (TASR)

Už ste si 
zahrali padel?
NOVÉ MESTO
Padel, čoraz populárnej-
ší šport príbuzný squashu 
a tenisu, dostane v našom 
meste nové zázemie. 
K už fungujúcej hale so 
šiestimi kurtmi v Rači sa 
pridá Národné padelové cen-
trum, ktoré by malo vyrásť 
v Novom Meste. V zrekon-
štruovanej hale plánujú 11 in-
doorových kurtov, s prestav-
bou objektu sa má začať už 
v druhom kvartáli roka. Prvé 
padelové kurty v Bratislave 
otvorili v septembri 2022 a za 
tento krátky čas si našiel veľa 
fanúšikov. (TASR)

Audio formát – Kompletné audiovydanie, 112 hodín 20 minút. Dostupná ako audiokarta s kódom na stiahnutie. Cena 63,00 €

PREŽITE NOVÝ ROK 
S BIBLIOU 

„Keď čítame Sväté písmo, Boh sa vracia poprechádzať do pozemského 
raja,“ hovorí svätý Ambróz, milánsky biskup a učiteľ Cirkvi. Biblia je 
najčítanejší a najprekladanejší text na svete, ktorý vychádza vo viac  
ako tritisíc jazykoch. Kompletné vydanie Starého a Nového zákona čítajú 
špičkoví slovenskí herci Štefan Bučko, Michaela Čobejová, Ján Gallovič, 
Slávka Halčáková, Jozef Šimonovič. Hudbu zložil hudobný skladateľ  
Lukáš Borzík, nahrávala sa v Dóme sv. Martina v Bratislave.

 

„S pribúdajúcim vekom si každý deň uvedomujem, aké dôležité je  
mať Bibliu na najviditeľnejšom mieste svojej knižnice. Je obrovský 
rozdiel počúvať, vnímať Božie slovo len v nedeľu a vo sviatok alebo  
ho čítať každý Boží deň.“  Ján Gallovič

Fenomén vampirizmu v dejinách Európy

17. januára
Ples upírov či sága Twillight dokazujú odvekú fascináciu ľudí 
krvilačnými démonmi. Ako sa však z človeka stal nemŕtvy? 
Ako sa naši predkovia bránili nadprirodzenému zlu? Príď-
te si vypočuť prednášku etnologičky a historičky Katarí-
ny Nádaskej do Kácečka na Kamennom námestí (v Priore).  
Viac na www.kacecko.sk

Zlaté šesťdesiate

19. januára
Vklub pripravil spomienkový večer na jedného z prvých ro-
kenrolových vierozvestov na Slovensku, „bratislavského El-
visa“ Vaska Velčického (1945 – 2023) a bigbítovú generáciu, 
ktorá zmenila slovenský hudobný život. Vstupné je dobrovoľ-
né. Viac na v-klub.sk

Správa o stave republiky 2024

23. januára
Rok sa stretol s rokom, a to znamená, že sa blíži aj ďalšia 
Správa o stave republiky. Komik Matej Adámy na tejto šou 

JANUÁR
V MESTE

BRATISLAVA
Ponúkame vám tipy na 
niekoľko podujatí v našom 
meste, informácie o ďalších 

priebežne uverejňujeme na 
www.banoviny.sk. Program 
sa môže zmeniť, pred náv-
števou si ho preverte na we-
bovej stránke, ktorú uvá-
dzame pri každej akcii. (bn)

Vyberte si zážitok na víkend aj všedný deň
naservíruje precízne vyváženú kombináciu spoločenskopoli-
tickej satiry a nekompromisného humoru. Viac na v-klub.sk

Laboratórium farieb

25. januára
Farby sú všade okolo nás, tvoria náš svet. Tento fascinujúci 
fenomén približuje interaktívna výstava v BIBIANE  od čier-
nobieleho sveta, optických ilúzií, možností oka, hry kontrastov 
cez tmu až k farbám. Vojdite spolu s deťmi do laboratória fa-
rieb s ich rozmanitosťou, symbolmi, pestrosťou aj fyzikálnymi 
zákonitosťami, objavmi. Viac na www.bibiana.sk

Nebojsa

27. – 28. januára
Majster detskej literatúry Ľubomír Feldek vytvoril dramatic-
ký kolotoč, v ktorom sa rozhýbu motívy viacerých známych 
príbehov do vtipnej a dynamickej rozprávky. Rozprávková 
inscenácia v novej budove SND s názvom Nebojsa prekypuje 
dobrodružstvom, prekážkami, no tiež radosťou, a tak akurát 
dobrými koncami. Určená je deťom od 6 rokov. Viac na snd.sk

Ako doma

do 28. januára
Pocit pohody a zimného hrejivého objatia pokračuje na pr-
vom poschodí BIBIANY inštaláciou s tvorivými aktivitami 
s názvom Ako doma. Pečenie medovníkov, kreatívne wor-
kshopy, dabingové štúdio, čítanie, počúvanie, zimné roz-
právky... To všetko môžete zažiť so svojimi ratolesťami.  
Viac na www.bibiana.sk

Poďte aj vy 
na korčule
BRATISLAVA
Ak si chcete zakorčuľovať, 
v Bratislave máte viac mož-
ností.
Korčuľovať môžete naprí-
klad na štadiónoch STaRZ: 
na Zimnom štadióne Ondreja 
Nepelu (3 ľadové plochy), aj 
na zrekonštruovanom štadió-
ne na Harmincovej (1 ľadová 
plocha). Verejné korčuľova-
nie umožňuje tiež Zimný 
štadión Vladimíra Dzurillu, 
ktorý prevádzkuje Ružinov-
ský športový klub. Pre men-
šie deti odporúčame i klzis-
ko zo syntetického ľadu na 
streche nákupného centra 
Nivy. Do 14. januára fungu-
je tiež klzisko pri dostihovej 
dráhe v Petržalke a celý rok 
je prístupné klzisko v Avion 
Shopping Park. (bn)
Viac na www.banoviny.sk

Viac článkov zo života  
v Bratislave nájdete na 

www.banoviny.sk
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Pred tým, ako sa niekam vyberiete, si 
naštudujte, čo všetko lyžiarske stredisko 
ponúka. V ideálnom prípade by mu ne-
mali chýbať tieto vlastnosti a služby:

Požičovňa a servis výstroja. Deťom sa zvyčajne 
neoplatí kupovať vlastný výstroj, ak ho však máte, 
servis poruke sa vždy hodí.
Detský svah. Najmä pri prvom postavení sa na lyže 
či snowboard je ideálny plytký svah s vlastným vle-
kom, vyhradený špeciálne pre začiatočníkov.
Lyžiarska škola. Chcete, aby vašim deťom dali 
niekoľko rád aj profesionáli? Alebo si jednoducho 
túžite užiť polhodinku lyžovačky len pre seba? Ly-
žiarska škola s príjemnými inštruktormi vybaví obe 
tieto veci naraz. 
Zábavné atrakcie. Poznáte to – nafukovacie pre-
kážky, detská hudba, maskoty, snowtubing či det-
ské ihrisko... Deti milujú zábavu a určite na svahu 

vydržia dlhšie, ak im lyžovačku trochu spestríme. 
Gastro možnosti. Aj vy sľubujete malým lyžia-
rom za odmenu hranolčeky či palacinky? Ideálny 
svah pre deti by mal mať aj bohaté gastro možnosti 
s detským menu a dostatočnou kapacitou na sede-
nie, kde načerpáte sily na pokračovanie lyžovačky.

V Demänová Rezort na Liptove 
si príde každý na svoje
Pokiaľ hľadáte ubytovanie so svahom ideálnym na 
rodinnú lyžovačku,  Demänová Rezort je pre vás 
správna voľba. Ich vlastné SKI Centrum ponúka 
návštevníkom bezpečné lyžovanie nielen pre za-
čiatočníkov, ale aj pre pokročilých na ľahkej a na 
stredne ťažkej zjazdovke. Pre väčšiu bezpečnosť 
vybudovali špeciálne pre deti oddelenú detskú ly-
žiarsku zónu, ideálnu na trénovanie s inštruktormi. 
Uvidíte, že prvá lyžovačka s vašimi ratolesťami na 
tomto mieste dopadne na výbornú.

Prečo si vybrať na rodinnú lyžovačku 
práve SKI Centrum v Demänová Rezort:
• lyžiarsky svah priamo v rezorte,
• skipas na každý deň pobytu máte v cene,
• oddelená zóna pre tie najmenšie detičky,
• škola lyžovania, požičovňa a servis SMILE,
• osvetlený svah na večerné lyžovanie,
• osvetlená bežkárska trať,
• pravidelné animácie pre deti na snehu.

Z postele priamo na svah – prečo nie?
Predstavte si, že máte svah rovno pod oknami. Ne-
musíte kráčať v lyžiarkach na svah kilometer ďale-
ko, niesť celý výstroj a tlačiť ho každý deň do auta, 
čakať v kolónach smerom do doliny, platiť neuve-
riteľne drahé parkovné… Jednoducho sa zobudíte, 
skočíte do lyžiarok a na svahu ste aj s celou rodinou 
hop-šup! 
Čo je lepšie, ako počas pobytu odložiť auto a už nič 
neriešiť? V Demänová Rezort zažijete nekonečné 
zimné radovánky pre všetkých na jednom mieste. 
Bývať v SKI IN & SKI OUT apartmánoch je nao-
zaj neuveriteľne komfortné. A práve tento komfort 
môžete vyskúšať v Demänová Rezort – vybrať si 
môžete od dvojlôžkových izieb až po luxusné lof-
tové apartmány či wellness chaty.  

www.demanovarezort.sk

Najlepšia rodinná lyžovačka 
je tá, počas ktorej si okrem 
športového výkonu užijete aj 
zábavné momenty. Najmä pre 
detských lyžiarov je dôležité 
príjemné prostredie plné ori-
ginálnych aktivít. 

Čo nesmie chýbať na lyžovačke s deťmi?
A kde na Slovensku nájdete rodinný SKI rezort?

PETRŽALKA
„Kedysi som fotil pre seba 
a občas premýšľam, prečo 
vlastne? Bola to vášeň, až 
posadnutosť, zobrať fotoa-
parát a fotiť a fotiť...“ ho-
vorí JURAJ BARTOŠ (79), 
jeden z prvých fotografov 
novej Petržalky. „Nepre-
mýšľal som vtedy nad tým, 
že čas fotkám pridá na 
váhe, dozrejú, banálne veci 
budú zrazu významnejšie, 
pretože v kontexte času 
prehovoria o dobe, v ktorej 
sme žili.“
Fotograf Juraj Bartoš prišiel 
aj na stretnutie s nami s fo-
toaparátom. Tejto vášne sa 
nevzdal ani pred osemdesiat-
kou. „Dnes fotím pre tých, 
ktorí sa ešte nenarodili,“ ho-
vorí a vysvetľuje, že fotky 
z jeho projektu Móda ulice 
budú zaujímavejšie o 40 ro-
kov. Presne tak, ako sa to sta-
lo s jeho fotografiami sídlis-
kovej Petržalky. Vracajú nás 

v čase. Mnohých do detstva. 
A to nás baví.
Juraj Bartoš sa s manželkou 
Katkou sťahovali do prvé-
ho petržalského paneláku 
na Romanovej (Togliattiho) 
v auguste 1977. „Chodievali 
sme sledovať, ako pribúda-
jú poschodia,“ spomína. Na 
nové bývanie sa tešili, hoci 
presťahovať sa z Pražskej 
od rodičov na nedokončené 
sídlisko bol trocha šok. „Keď 
sme sa nasťahovali, mali sme 
ešte výhľad na krásne polia, 
kde chodili srnky. Okolo 
domu však bolo veľa blata, 
hlavné komunikácie pre autá 
boli hotové, ale na ľudí sa 
veľmi nemyslelo. Chodníky 
neboli, ale namaľované prie-
chody pre chodcov už áno.“
Na sklonku roka sa man-
želom narodila dcéra Nina, 
so susedmi si vypomáhali, 
neraz sa vzájomne pozývali 
na obed. S deťmi sa cho-
dievali hrať na dostihovú 
dráhu, chvíľu totiž trvalo, 
kým pribudli detské ihriská. 
V lete zas na Draždiak, kto-
rý bol istým spôsobom krajší 
ako dnes, divokejší. „Kúsok 
z Draždiaka je v každom 
petržalskom paneláku,“ ho-
vorí poeticky Juraj Bartoš 
a naráža na fakt, že štrk ťažili 
kvôli panelárni.
S fotoaparátom v ruke absol-

voval nekonečné prechádzky. 
Väčšinou sám. „Manželka so 
mnou nerada chodila. Všetko 
ma zaujímalo, všetko som 
fotil, takže cesta, ktorá by 
normálne trvala 20 minút, sa 
so mnou natiahla aj na dve 
hodiny,“ smeje sa, že ísť na 
prechádzku bez fotoaparátu 
preňho nemalo význam.
Fotografiu vyštudoval na 
ŠUPke v Bratislave a veno-
val sa jej celý život. Keď sa 
sťahoval do Petržalky, pra-
coval ako fotograf pre uro-
logickú kliniku. „Robil som 
užitočné fotografie. Doku-
mentoval som napríklad prvú 
transplantáciu obličky a mal 
som dobrý pocit, že vďaka 
mojim fotkám sa študenti 
a lekári lepšie zorientujú.“
Prácu však nemal každý 
deň, a tak stíhal fotiť aj pre 
vtedajšie módne časopisy. 
A napokon tu bola jeho vášeň 
pre dokumentárnu fotografiu, 
ktorú oceňujeme teraz, po 
desiatkach rokov. Vtedy ste 
zriedkavo videli niekoho pre-
chádzať sa a fotiť na sídlisku, 
ale ľudia sa v tej dobe foteniu 
nebránili. „Naopak, ochotne 
aj zapózovali. Dokonca, keď 
som zaklopal niekomu na 
dvere, že si chcem nafotiť, 
ako žijú, otvorili, pozvali ma 
dnu, tešili sa, že ich fotím.“ 
Dnes má fotoaparát každý, 
ale ľudia sú k foteniu, para-
doxne, ostražitejší. „Hoci aj 
stojím obďaleč, často prídu 
za mnou a žiadajú, aby som 
ich fotky vymazal...“ 
Prekvapí, keď skonštatuje, 

že jeho galériou  výstavným 
priestorom - sú aktuálne so-
ciálne siete. „Keď som mal 
nejakú výstavu, aj v národnej 
galérii, ľudia prišli na ver-
nisáž, čo je zavesené si ani 
veľmi nevšímali, skôr tie pa-
gáče a víno... Ale ak dám na 
Facebook fotku, o pár hodín 
už reagujú, často aj z rôznych 
kútov sveta. Mám pocit väč-
šej interakcie ako na klasic-
kej výstave.“
Hovorí, že má doma stovky 
negatívov, z ktorých nikdy 
fotografie nespravil. Vyvolal 
len film, postrihal po šiestich 
políčkach, zabalil do jemné-
ho papiera, zalepil, napísal, 
čo na nich je a odložil. „Te-
raz, po 30 rokoch, dám do 
skenera film a prvýkrát od-
vtedy vidím vlastnú fotku. To 
je taký zážitok!“
Priznáva, že sám seba dokáže 
prekvapiť. „Často si poviem, 
že je výborná. Nejde ani tak 
o to, ako som to odfotil, ale 
čo je na nej. Nejde mi o ne-
jakú kompozíciu, protisvet-
lo, veľké umenie... Niekedy 
aj najbanálnejšia fotografia 

v sebe uchováva dôležitú in-
formáciu o dobe a to ´prifar-
bovanie´ vôbec nepotrebuje,“ 
konštatuje fotograf, ktorý má 
rád staré fotografie, lebo mu 
poskytujú informáciu o at-
mosfére a dobe, ktorú neza-
žil.
Aj preto dodnes vyráža do 
ulíc a fotí. „Svoje aktuál-
ne fotografie dnes neviem 
ohodnotiť. To za mňa urobí 
až ďalšia generácia,“ je pre-
svedčený Juraj Bartoš.
 Ingrid Jarunková, 
 Petržalské noviny
 Foto: Juraj Bartoš, 
 Ivett Puskás
Viac na www.banoviny.sk

Dnes fotím iba pre tých, ktorí sa ešte nenarodili

Mestská časť Bratislava-Ružinov v súlade s § 9aa a § 9a ods. 1 až 8 a 10 až 14 
zákona  č. 138/1991 Z. z. o majetku obcí v znení neskorších predpisov a v súlade so 
Zásadami hospodárenia s majetkom mestskej časti Bratislava-Ružinov a s majet-
kom zvereným do správy mestskej časti Bratislava- Ružinov

OZNAMUJE A ZVEREJŇUJE SVOJ ZÁMER 
NA VYHLÁSENIE OBCHODNEJ VEREJNEJ SÚŤAŽE 

• o najvhodnejší návrh na uzatvorenie Zmluvy o nájme nebytového priestoru č. 903 
vo výmere 82,48 m2 nachádzajúci sa v suteréne v bytovom dome Trenčianska 26 
v Bratislave, 

• o najvhodnejší návrh na uzatvorenie Zmluvy o nájme nebytového priestoru č. 5 vo 
výmere 31,78 m2 nachádzajúci sa v objekte Hospodárskeho bloku Rumančeková 
14 v Bratislave, 

• o najvhodnejší návrh na uzatvorenie Zmluvy o nájme nebytového priestoru - dvoj-
garáže č. 912 vo výmere 34,22 m2 nachádzajúcej sa v objekte Dulovo námestie č. 
7, 8 v Bratislave, 

• o najvhodnejší návrh na uzatvorenie Zmluvy o nájme plochy vo výmere 3 m2 (plo-
cha na prenájom 3ks predajných automatov) nachádzajúcej sa na prízemí v ob-
jekte Mierová č. 21 (budova Miestneho úradu Bratislava - Ružinov) v Bratislave,

• o najvhodnejší návrh na uzatvorenie Zmluvy o nájme nehnuteľnosti - objektu DK 
Bulharská 60 v Bratislave (Kultúrny dom), výmera objektu: 2 326,69 m2 , druh 
stavby: Iná budova, Kultúrny dom.

Podmienky obchodných verejných súťaží budú zverejnené na webovej stránke 
www.ruzinov.sk dňa 15.01.2024 a k nahliadnutiu či poskytnutiu akýchkoľvek in-
formácií budú k dispozícii na druhom poschodí Miestneho úradu mestskej časti 
Bratislava-Ružinov - p. Ing. Michaela Jakubiková, kanc. č. 217, tel. č. 0904 927 090; 
bytove@ruzinov.sk, a p. Mgr. Michaela Malinová, kanc. č. 202, tel. č. 0902 560 116.

JURAJ BARTOŠ:

Stará Petržalka - miznúci svet

Deti na sídlisku

Pamätáte si ešte tieto odchody na dovolenku?
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NOVÉ MESTO
Pár dní pred Vianocami 
sprístupnila samospráva 
v bratislavskom Novom 
Meste časť parku na Ra-
čianskom mýte, ktorá pre-
šla veľkou rekonštrukciou. 
Premena je úžasná, deti sa 
majú kde zabaviť, po ne-
dávnom snežení však šmy-
kľavku pri dažďovej záhra-
de využiť nemohli – skĺzli 
by rovno do mláky. Podľa 
autora projektu však mož-
no problém ľahko vyriešiť.
Súčasťou obnoveného, mo-
derného a ekologického par-

ku, ktorý je zatiaľ sprístup-
nený v obmedzenom režime, 
sú aj tri dažďové záhrady. Tie 
podľa architekta Petra Paseč-
ného fungovali doteraz bez 
akýchkoľvek problémov. „A 
to aj počas celej jesene, keď 
intenzívne pršalo, aj vtedy 
boli úplne v poriadku,“ ho-
vorí autor projektu. 
Až nedávno prekvapila spo-
menutá dažďová záhrada, 
do ktorej ústi šmykľavka. 
Počas vianočných sviatkov, 
po výdatnej nádielke snehu, 
ktorý sa rýchlo roztopil, sa 
v nej vytvorila veľká mláka 
a tá dosiahla až k šmykľav-
ke. Podľa predpokladov mala 
vsiaknuť do 24 hodín, no 
ešte aj 5. januára, keď sme 
sa boli na miesto pozrieť, 

bola časť záhrady zaplavená, 
i keď deti sa tu už opäť mohli 
kĺzať.
„Išlo o zhodu viacerých okol-
ností, ktoré sa napokon takto 
prejavili – najskôr výdatné 
sneženie, mráz, nato dážď... 
Treba však ešte chvíľu vydr-
žať, uvidíme, aká bude situá-
cia neskôr. Vodu v dažďovej 
záhrade budeme kontrolovať 
a keby bol problém so vsako-
vaním, určite ho jednoducho 
vyriešime, buď predĺžením 
trativodu, alebo zväčšením 
retenčného objemu,“ ubezpe-
čil architekt Pasečný. „Fakt 
je, že sme nerátali s tým, 
že deti sa tam budú hrať aj 

v daždi,“ poznamenal záro-
veň. Mimochodom, keby na-
smerovali šmykľavku inam, 
kritiky „jazera“ v parku by 
bolo podstatne menej.
Inak, pri jeho otváraní 
v druhej polovici decembra 
starosta Nového Mesta Ma-
túš Čupka vyzdvihol najmä 
to, že v novej podobe spĺňa 
dôležité udržateľné paramet-
re. „Park sa po revitalizácii 
zmenil na priestor s obrov-

skou pridanou hodno-
tou. Je nielen moderný 
a funkčný, ale má aj 
významný ekologický 
prínos pre celú loka-
litu. Revitalizácia sa 
týka plochy s výmerou 

25 576 štvorcových 
metrov,“ uviedol. (ac)

 Foto: ac

Tel: 0917 121 133 
(8:00 - 16:00 hodinou v pracovných dňoch)

info - www.ambulapraktika.eu

Infúzna liečba pod dohľadom lekára 
- vysokodávkovaný vitamin C, analgetická, 

vazodilatačná infúzna liečba

www.KAMENARSTVO-ANDRASSY.sk
0905 320 476, ZNÍŽENIE CIEN AŽ O 30%

od 1 650 € od 2 050 €

ZADARMO: 30 písmen, doplnky do 70 €, 
 doprava do 100 km

AKCIA:  zľava 15%, pre dôchodcov 20%

KONTAKT: Šancová 112 (budova tržnice),  
Bratislava 0918 504 385

Zo šmykľavky do mláky? Architekt ubezpečuje:  
Vydržte, problém vieme jednoducho vyriešiť!

Planetárium
má novú šancu 
BRATISLAVA
Mesto podpísalo so združe-
niami Slovenské planetáriá 
a Slovenská organizácia 
pre vesmírne aktivity me-
morandum o planetáriu 
v Bratislave. 
Podpis memoranda je potvr-
dením záujmu vybudovať 
planetárium, ktoré bude zod-
povedať potrebám obyvate-
ľov a návštevníkov Bratislavy 
a širšieho regiónu. Vzhľadom 
na význam planetária presa-
hujúci úroveň a územie mesta 
bude na jeho výstavbu a pre-
vádzku potrebné financovanie 
z viacerých zdrojov. (ts)

Zmena v MIB
BRATISLAVA
Novou riaditeľkou Metro-
politného inštitútu Brati-
slavy (MIB) je architektka 
a urbanistka Petra Marko.
Inštitút povedie od polovice 
januára, keď na pozícii vy-
strieda aktuálneho riaditeľa 
Jána Mazúra. „Petru Marko 
považujem za osobu, kto-
rá v daných oblastiach má 
čo ponúknuť. Z vízie, ktorú 
predstavila na verejnom vy-
počutí, je zjavné, že má jasné 
ciele, ako udržať pozíciu in-
štitútu ako thinktanku, viesť 
ho kvalitne a posunúť vpred 
ako udržateľnú organizáciu,“ 
uviedol Mazúr. (ts)

Vodozádržné 
opatrenia
Dažďová voda zo športoviska 
je podľa samosprávy odvede
ná drenážou do vsakovacej 
dažďovej záhrady. Okrem 
troch dažďových záhrad 
s výmerou 269 m2

a troch vsakovacích poldrov 
s výmerou 246 m2 slúži 
na zadržiavanie zrážkovej 
vody aj terénna modelá
cia v zelených plochách. 
Staré nepriepustné povrchy 
nahradili spevnené priepust
né povrchy a plochy zelene 
s funkčnou vegetáciou. 
V území sa podarí zadržať až 
4 700 m3 zrážkovej vody.

Po silnom snežení a následnom daždi zostala dažďová 
záhrada zatopená. Foto je z 5. januára.

www.banoviny.sk

Zdravotní klauni zrealizovali na Slovensku takmer 
27 000 klauniád, pomáhali aj na slovensko-ukrajinských 
hraniciach

Sem vpíšte hľadaný výraz...

Aktuality Mestské časti Samospráva
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ZDRAVIE A ŽIVOTNÝ ŠTÝL NAJČÍTANEJŠIE 24h  48h  7 dní

AKTUALITY 7.4.2022 18:00

Kultúra Rozhovory História Kam v Bratislave

Doručovanie novín Tlačené vydania

Zdravotní klauni zrealizovali na Slovensku takmer 27.000 klauniád. 
Pravidelne navštevujú viac ako 50 slovenských nemocníc, kde sa 
venujú detským, ale aj dospelým pacientom. Občianske združenie...

8.4.2022  10:52 0

Zaparkoval pred 
Klientskym centrom drahé 
auto na "invalidoch" a dva 
roky si za jeho volant 
nesadne!

25.10.2019  10:20 0

ANKETA: Súhlasíte s 
týmto riešením? Pre 
cyklistov skrátili retardér 
pred zastávkou električky

25.10.2019  8:03 0

VIDEO: Fanúšikovia 
anglického 
Wolverhamptonu sa takto 
bavili v uliciach Bratislavy

VIDEO: Megakrádež v Boroch! Ukradli 
šperky za pol milióna

Petržalka spúšťa pilotný parkovací 
systém, bezplatne budú parkovať iba 
miestni

Nájomné byty ľuďom zúfalo chýbajú, 
pritom sa „našlo“ až 23 prázdnych!

FOTO: Večerná dráma pred predajňou 
automobilov - zlodej sa vydával za 
majiteľa �rmy! 

Seniorcentrá v Bratislave: Aké sú 
cenníky a koľko je čakateľov?

WWW.BRATISL
AVSK

EN
OVIN

Y.S
K

16/2017

12

Rob
ustn

ý p
ikap

 pre 
jaz

du v
ter

éne č
i m

est
ské 

štý
lov

é a
rod

inné v
ozi

dlo 
v seb

e s
pája

 nový
 

Merc
edes-

Benz T
rie

dy X
. N

ová
 Trie

da X
znač-

ky s
hvie

zdou
, v

hod
ná n

a p
rác

u aj
 vo

ľný č
as,

 

s vla
stn

osť
am

i ty
pick

ým
i p

re 
oso

bné m
oto

rov
é 

voz
idlá 

a s k
om

for
tným

i p
rvk

am
i v

ýb
avy

 ta
k 

posú
va 

hran
ice

 tra
dičn

ého s
vet

a p
ikap

ov.
 

Stre
dne v

eľk
ý lu

xusný pikap
 M

erc
ed

es-
Ben

z 

Trie
dy X

(ro
zm

ery
 v mm vozid

la 
- d

ĺžk
a/š

írk
a/

výška/r
ázv

or: 
5 340/1 920/ 1

 819/3 150; k
or-

by - 
dĺžk

a/š
írk

a/v
ýška: 

1 587/1 560/474, m
a-

xim
áln

e z
aťa

žen
ie 

1 042 kg; h
motnosť 

brzd
en

éh
o 

prív
esu

 650 - 3
 500 kg) s

a v
Európe z

ačn
e d

odáv
ať 

od novem
bra 

2017. N
ovým sk

upinám
 zá

kazn
íkov 

ponúkne d
ynam

iku ja
zd

y, k
omfort, 

diza
jn, b

ezp
eč-

nosť,
 zo

sie
ťovan

ie 
a rozsi

ah
le 

možn
osti

 in
dividuá-

lneh
o pris

pôsoben
ia.

 

Trie
da 

X
poskytne 

na 
výber 

tri 
vari

an
ty výba-

vy (P
URE, P

ROGRESSIV
E a

POW
ER). 

Pohon 

zab
ezp

eči
a 

výkonné 
motory s

tic
hým ch

odom: 

štv
orvalc

e d
ies

elo
vé 2

,3 lit
ra 

(120 kW
/163 k

a 1
40 

kW
/190 k) a

ben
zín

ový (1
22 kW

/165 k), 
nesk

ôr 

tie
ž d

ies
elo

vý še
sťv

ale
c (

190 kW
/258 k; 5

50 N
m). 

Vozid
lo môže 

využív
ať 

(v záv
isl

osti
 od voľby 

vyhotoven
ia 

a
motoriz

áci
e) 

pohon zad
ných

 

kolie
s a

prip
ojite

ľný al
eb

o st
ály

 náh
on všet

-

kých
 kolie

s 4
MATIC

, 6
-st

upňovú m
an

uáln
u 

a 7-st
upňovú au

tomati
ck

ú prev
odovku. K

om-

fortn
ý podvozo

k novinky bol n
av

rhnutý ta
k, 

ab
y pri 

jaz
de n

a v
ozo

vke d
osah

oval 
vysokú 

úroveň
 dynam

iky a
komfortu

 jaz
dy a

ab
y 

v
kombináci

i 
s

pohonom všet
kých

 kolie
s 

4MATIC
 sú

čas
ne p

oskytoval 
najl

ep
šie

 vlas
t-

nosti
 pre 

jaz
du v

ter
én

e. 

Trie
da X

poskytuje 
prík

lad
nú úroveň

 bezp
eč-

nosti
, okrem

 inéh
o systé

my ak
tív

neh
o asi

ste
nta 

brzd
en

ia,
 as

ist
en

ta 
udrži

av
an

ia 
v

jaz
dnom p

ruhu 

a asi
ste

nta 
sle

dovan
ia 

doprav
ných

 zn
ači

ek
.

Viac i
nform

ácií
 na www.m

otor-c
ar.s

k aleb
o 

www.m
erc

ed
es-

ben
z.s

k. 

Prvý prémiový pikap vhodný na prácu i voľn
ý čas



FC DAC DUNAJSKÁ STREDA

VSTUPENKY NA

ŠK SLOVAN BRATISLAVA
VS.

PASIENKY

NEDEĽA  13.8.2017  18:30

ba_noviny.ai   1
   3

1. 7. 2017   1
5:39:32

BRATISLAVA

Chýbajú vere
jné W

C v
najužšo

m 

cen
tre

 m
est

a, a
najm

ä v
blíz

kosti
 

nástu
pu a

výstu
pu do autobusu, 

s posta
ču

júcou kapacit
ou pre 

väčši
e 

turis
tic

ké s
kupiny.

Hovorí 
zo

 sk
úsen

ostí
 turis

tic
ká 

sp
rie

vodkyňa 
Soňa 

Svoreň
ová. 

Ameri
ča

nia 
si 

vraj
 už z

vykli, 
že

 sa
 

v
Európe 

za
 vere

jné 
toale

ty plat
í. 

Väč
ší 

problém
 a

ko p
en

iaz
e 

či 
ich

 

úroveň
 je 

pre 
nich

 sk
ôr to, že

 sa 

žia
dne t

oale
ty nen

ac
hád

za
jú v

blíz
-

kosti
 výstu

pu z
au

tobuso
v. V

za
hra-

ničí
 z

ast
av

ujú a
utobusy

 z
väč

ša 
na 

peri
fér

ii, 
toale

ty sú
 na t

ých
to park

o-

visk
ác

h hneď
 k

disp
ozíc

ii. 
V

Brat
i-

sla
ve s

ú d
ve o

fic
iál

ne m
ies

ta,
 k

de 

môžu
 tu

ris
tic

ké a
utobusy

 za
sta

viť,
 

a
to p

red
 h

otel
om D

an
ube 

a
pred

 

kosto
lom N

ajs
väte

jše
j tr

ojic
e. 

„A
k má 

skupina 
au

tobusovú pre-

hlia
dku, ta

k je
 sn

ah
a v

yužiť
 to

ale
ty 

na H
rad

e,“
 hovorí 

Soňa S
voreň

ová. 

Vere
jné 

toale
ty za 

mag
ist

rát
om sa 

využív
ajú

 le
n p

ri 
lep

šie
 ch

odiac
ich

 

skupinách
, v

eľk
á č

asť
 náv

šte
vníkov 

sú totiž
 veľm

i zle
 ch

odiac
i ľudia,

 

ktorým je
 každ

á z
ach

ád
zk

a o
d pre-

hlia
dkovej 

tra
sy na 

obtia
ž. 

V
prí-

pad
e, 

že 
skupina 

priš
la 

au
tobusom 

a
ide 

na 
peši

u preh
lia

dku, je 
W

C 

potre
bné 

hneď
 po vystú

pen
í z

au
-

tobusu. N
iek

ed
y poslú

žia
 aj

 to
ale

ty 

v
budove 

osobnéh
o prís

tav
u. W

C 

búdky n
a n

ám
est

í s
ú d

obré 
pre 

in-

dividuáln
ych

 náv
šte

vníkov, 
ale

bo 

v
príp

ad
e n

údze,
 ak

 W
C p

otre
bujú 

jed
en

- d
vaja

 hosti
a. 

Chýba v
šak

 ná-

vod na o
bslu

hu v
an

glič
tin

e, 
pret

o sa
 

stá
va, 

že 
ak

 sa
 ic

h pokúsia
 použiť

 tu
-

ris
ti 

ešt
e p

red
 príc

hodom sp
rie

vod-

cu
, m

ajú
 problém

 nap
rík

lad
 za

vrie
ť 

dvere
.“ 

Skúsen
ejš

í 
sprie

vodco
via 

pret
o v

ed
ia,

 že
 p

red
 p

ríc
hodom d

o 

Brat
isl

av
y sa

 tr
eb

a s
cel

ou sk
upinou 

zas
tav

iť 
ešt

e n
a p

umpe.

(in
)

Foto: S
hutte

rst
ock

Na čo m
ajú ťa

žké sr
dce tu

rist
i? 

Zdravotní klauni zrealizovali na Slovensku takmer 
27 000 klauniád, pomáhali aj na slovensko-ukrajinských 
hraniciach
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Zdravotní klauni zrealizovali na Slovensku takmer 27.000 klauniád. 
Pravidelne navštevujú viac ako 50 slovenských nemocníc, kde sa 
venujú detským, ale aj dospelým pacientom. Občianske združenie...

8.4.2022  10:52 0

Zaparkoval pred 
Klientskym centrom drahé Klientskym centrom drahé 
auto na "invalidoch" a dva 
roky si za jeho volant 
nesadne!

VIDEO: Megakrádež v Boroch! Ukradli 
šperky za pol milióna

Petržalka spúšťa pilotný parkovací 
systém, bezplatne budú parkovať iba 

Prvý prémiový pikap vhodný na prácu i
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48h  7 dní

venujú detským, ale aj dospelým pacientom. Občianske združenie...

25.10.2019  10:20 0

ANKETA: Súhlasíte s ANKETA: Súhlasíte s 
týmto riešením? Pre 
cyklistov skrátili retardér 
pred zastávkou električky

VIDEO: Megakrádež v Boroch! Ukradli 
šperky za pol milióna

Petržalka spúšťa pilotný parkovací 
systém, bezplatne budú parkovať iba 
miestni

Nájomné byty ľuďom zúfalo chýbajú, 
pritom sa „našlo“ až 23 prázdnych!

FOTO: Večerná dráma pred predajňou 
automobilov - zlodej sa vydával za 

16/2017
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PETRŽALKA
Ste fanúšikom pizze? Po-
tom asi máte skúsenosť, že 
niekde vám ju upečú dobre 
a niekde ešte lepšie, takže 
sa stále vraciate na to isté 
miesto. Zmena však môže 
byť príjemným prekvape-
ním - v našom prípade ním 
bol pub Pizza Carla 
v petržalskom Ov-
sišti.
Určite platí, že sem 
treba prísť najmä na 
pizzu, tá je podľa nás 
jedna z najlepších 
v Bratislave. Ceny síce 
nie sú „petržalské“, ale 
akcia 2+1 za 1 €, čiže 
každá tretia pizza 
stojí iba euro, pote-
ší každého. Okrem 
pizze však robia aj 
iné špecialitky, mô-
žete si dať napríklad 
burger, stejk alebo niečo 
z lokálnych jedál, a k tomu 
čapované pivko, kde tiež 
platí akcia 2 + 1 za 1 €. Zrej-
me o tom je slogan podniku  
„...viac ako len pizza“.
Predsa len začneme pizzou, 
a to Roma family (13,70 €), 
ktorá mala úctyhodnú hmot-
nosť 780 gramov. Cesto 
výborné, presne takto má 
chutiť, rovnako skvelé boli 
ingrediencie, z ktorých sme 
najviac ocenili slaninku. 
Chuťovo sa nič nebilo ani 
neprerážali chute niektorých 
surovín. Stáva sa totiž, že 
to pizzer preženie napríklad 
so syrom a potom je to celé 
strašne mastné, ťahavé. Táto 
pizza však obsahovala všetko 
v správnom pomere. 
Otestovali sme aj polievku 
Zuppa di porcini (5,50 €), 
bola lahodná, voňavá, výbor-
ne dochutená. Ak máte radi 
huby, tak tu vám ich doprajú 
naozaj v štedrej dávke, a to 
pravé dubáky. Jemná krémo-
vá polievka s jedinečnou chu-
ťou lesných hríbov nám pri-
pravila parádny zážitok, radi 
si ho niekedy zopakujeme. 
Dobrou voľbou bol tiež Ho-
vädzí burger (14,90 €), ktorý 

za-
ujal už skve-

lou prezentáciou. 
Žemľa sa nám síce trochu 
drobila, ale vnútro bolo veľ-
mi fajn čo do konzistencie 
i vychutenia. Mäsko šťavna-
té a s dobrou chuťou, vyda-
rila sa aj opečená slaninka, 
všetky zložky spolu vrátane 
syru čedar a zeleniny splni-
li naše očakávania. K tomu 
sme mali ešte hranolčeky, 
ktoré sme si namáčali do echt 
cesnakovej omáčky, jej chuť 
bola naozaj silná, pikantná. 
Pravda, nie každý to vie oce-
niť, veď vyskúšajte.
Z cestovín sme sa spoľahli 
na odporúčanie čašníka, kto-
rý nám vybral jedlo Pasta 
con pollo e funghi (10,90 €). 
K restovaným kuracím 
prsiam s pravými hríbmi 
a šampiňónmi sme si napo-
kon zvolili gnocchi, ktoré 
boli príjemne vláčne a per-
fektne si porozumeli s jem-
nou smotanovou omáčkou. 
Harmóniu chutí dotiahol 
skvelý parmezán, naozaj sme 
si to užili.
K tomu sme si dali aj jedno-
duchšie jedlo s názvom Pas-
ta con Pomodoro (8,90 €). 
Opäť sme stavili na overené 

gnocchi, tento-
raz však s domácou paradaj-
kovou omáčkou a nastrúha-
nými hoblinami parmezánu, 
ktorý mu dodal šmrnc. Vôbec 
by nám neprekážalo, keby 
sme v omáčke výraznejšie cí-
tili cesnak, ale aj bez toho bola 
fajn. Odolali sme i pokušeniu 
pridať do chuťovo mierneho 
jedla aspoň soľ a užívali sme 
si ho v origináli, tak, ako nám 
ho pripravili. Dojem bol napo-
kon dobrý, žiadna výčitka.
Po objednaní špecialitky 
Bruschetta Romana (7,90 €) 
nám na veľkom tanieri pri-
niesli štyri toskánske chle-
bíky ochutené bazalkovým 
olejom a zapečené s para-
dajkou, parmskou šunkou 
a mozzarellou. Čakali sme, 
že bruschetky budú chrum-
kavé, to sa nestalo, ale chu-
ťovo boli vynikajúce, potešil 
nás najmä teplý roztečený 
syr, takto ho máme najradšej. 
Určite odporúčame, či už na 
raňajky, ako predjedlo alebo 
len tak, na zahryznutie. 
Na osvieženie sme si pridali 
Cézar šalát (7,90 €) priprave-
ný z listov rímskeho i ľado-
vého šalátu a s kúskami mäsa 
z grilovaných marinovaných 

kura-
cích pŕs. 
Bol dobrým štandardom, 
ktorý nesklamal – mäsko 
fajn, parmezánu bolo nado-
stač a dresing lahodný, to-
muto ľahkému jedlu dodal 
tú správnu chuť. Ak ste po 
sviatkoch na diéte, miska ša-
látu vám nahradí obed, porcia 
je naozaj dostatočná.
Pod názvom Bistecca di ma-
iale (14,90 €) si predstavte 
grilovanú bravčovú panenku 
so slaninkou, kde sme ako 
prvé ocenili vydarený staj-
ling. Mäsko bolo mäkučké, 
dobre urobené aj ochutené, 
privítali by sme však stej-
kový nôž, lepšie by sa nám 
v tom tvare krájalo. Slanina 
nebola až taká chrumkavá, 
ako sme čakali, ale šampiňó-
nová omáčka, ktorú sme si 
k nemu vybrali, bola úplne 
excelentná, pridali by sme si 
jej ešte viac. (bn)
 Foto: Marián Dekan
Naše hodnotenie:
Maximum: 5 hviezdičiek
Reštaurácia nebola o návšte-
ve informovaná. Konzumáciu 
si redakcia platila sama.

Najviac vás zaujalo na našom 
webe banoviny.sk

Hrozivá silvestrovská noc: Na 
Kozmonautickej vypukol požiar

Štefan: Je dosť veľká pravdepodobnosť, že stre-
chu zapálila pyrotechnika, videl som totiž aj ino-
kedy takéto polnočné požiare, hoc oproti tomuto 
iba ohníky. Najväčší hádam bol oheň v kontajne-
rovom stojisku, keď tam tiež niečo dopadlo a za-
pálilo jeden smetný kontajner a oheň sa preniesol 
aj na susedné. Potom to boli pyrotechnikou poško-
dené autá alebo ohne v mestských parkoch, kde 
buď niečo suché sa chytilo na zemi, či pyrotechni-

ka dohárala v konároch stromov a kríkov a viac či menej ich poškodila.
Zuzana: Celý výjazd by som im dala k náhrade. Plus škody na majetku a pokuta za ohrozenie.
Michal: Asi musí prísť k tragédii, aby ľudia prestali používať tento nezmysel. Lebo bez vý-
buchov si nevedia predstaviť oslavu konca kalendára.
Jana: Zakážu ohňostroj a pyrotechnika sa predáva veselo, to je na hlavu. Sebeckí ľudia potre-
bujú rachot, aby boli spokojní, s ľudskou sprostosťou sa bojovať nedá.
Katarína: Ja by som dala úplný zákaz pyrotechniky a povolila ju oficiálne iba mestám... Zase 
deťom sa ohňostroje páčia, dopriala by som im to, ale len takýmto kontrolovaným spôsobom.
 Foto: Vladimír Hudec

Platené parkovanie: Mesto chce v roku 2024  
rozšíriť PAAS o ďalšie lokality
Martin: Pýtam sa, vďaka PAAS sa zvýšil počet parkovacích miest, alebo sa len tí, čo nebývajú 
v BA, presunuli do inej mestskej časti a tam parkujú? Podľa mňa už konečne by sme chceli 
(aspoň ja) vidieť za tie vyzbierané peniaze aspoň jeden nový parkovací dom, aspoň jedno nové 
podzemné parkovisko.
Ivo: Nič sa nezvýšilo. Nakreslili sa čiary, osadili značky a automaty na platenie. Mimobra-
tislavské autá sa vynútene presunuli do zatiaľ nespoplatnených lokalít. Otázkou je, kde budú 
tieto mimobratislavské autá parkovať po zavedení PAAS v celom meste. Na stránke PAAS je 
odkaz na akože zriadené parkoviská na okraji mesta, väčšinou pri nákupných centrách. Uvá-
dzaná kapacita všetkých je cca 700 miest. Do Bratislavy denne prichádza vyše 35 000 áut tzv. 
cezpoľných. Takže tie počty tu nejako nevychádzajú.
Matej: A ja som zásadne proti budovaniu nových parkovacích miest, keď, tak zo súkromných 
zdrojov... Inak, v rámci každého developmentu parkovacie miesta sú, v podstate nie je problém 
si dnes kúpiť parkovacie miesto, tak kde je ako problém?

www.facebook.sk/banoviny

Ďakujeme, že s nami zdieľate vaše názory. Každé dva týždne 
z nich vyberieme tie najpodnetnejšie, trefné aj vtipné, a uverej-
níme. Chcete sa s nami podeliť o skúsenosť či o to, čo vás vo 
vašej štvrti trápi? Píšte, pýtajte sa, komentujte na mejl redak-
cia@banoviny.sk, pod článkami na našej stránke www.banovi-
ny.sk alebo na našom Facebooku www.facebook.sk/banoviny.

Váš názor nás zaujíma

Z REDAKČNEJ POŠTY
Pri petržalskom Dunaji tma ako 
v rohu
Pred pár 
dňami som 
sa išiel večer 
prejsť na 
petržalskú 
stranu Dunaja 
a bol som 
zaskočený, 
že veľmi veľa 
pouličných 
lámp na chod
níku popri 
rieke nesvietilo. Navyše, okolie Pamätníka obetiam extrémizmu 
na Tyršovom nábreží bolo úplne tmavé, tu nesvietila ani jedna 
lampa. Pritom zrekonštruovaný pamätník bol nie tak dávno, len 
v septembri 2022, otvorený, a v rámci revitalizácie nasvietili aj 
sochu  vtáka so zlomeným krídlom... 
 Ivan zo Starého Mesta

Obávam sa, že sa 
električka vykoľají  
Chcem upozorniť na podmyté 
a poškodené spoje koľajníc 
v oboch smeroch, ktoré treba 
urýchlene opraviť. Ide o lokalitu 
pri zastávke električky Líščie 
nivy, smer von z mesta na 
Záhradníckej ulici pred bytovým 
domom Octopus a Slovanetom. 
Ak sa operatívne neodstráni 
havarijný stav, reálne hrozí vyko

ľajenie električiek. Poškodenie je len pár metrov za priechodom 
a pár metrov od zastávky, kde sa neustále zdržiava množstvo ľudí 
vrátane matiek s malými deťmi.
 Vladimír

Poznámka: Podnet čitateľa sme poslali na magistrát aj Doprav-
ný podnik mesta Bratislavy.

Nevyhadzujte 
knihy 

darujte ich nám
Kontakt: 0907 701786

Alzheimercentrum Piešťany n.o., 
špecializované zariadenie z dôvodu navýšenia kapacít lôžok  
po rekonštrukcii príjme nových klientov s Alzheimerovou  

chorobou alebo stareckou demenciou rôzneho typu.

V prípade záujmu volajte na tel. číslo 
+421 918 930 000

E-mail: riaditelka.piestany@alzheimercentrum.sk



Petržalský pub ponúka viac ako len dobrú pizzu

Bruschetta 
Romana

Pasta con 
Pomodoro

Pasta con pollo 
e funghi

Bistecca di 
maiale

Cézar šalát

Hovädzí burger

Roma family

Bežecká dráha
bude aj pre vás
KARLOVA VES
Samospráva v Karlovej Vsi 
už odovzdala školský areál na 
Tilgnerovej ulici vysúťažené-
mu zhotoviteľovi, aby tam do 
jari vybudoval bežeckú drá-
hu pre žiakov aj verejnosť.
Moderná bežecká dráha bude 
treťou veľkou investíciou 
do športového areálu školy. 
„V minulých rokoch sme tu 
vybudovali dve multifunkčné 
ihriská, z nich jedno veľko-
rozmerné. Areál je otvorený 
nielen pre žiakov školy, ale 
aj pre športujúcu verejnosť. 
Verím, že nová bežecká dráha 
bude rovnako intenzívne vyu-
žívaná, ako sa využíva moder-
ná bežecká dráha na Dlhých 
dieloch,“ povedal vicestarosta 
Branislav Záhradník. (ts) 

Dobrá správa
pre Šturák
KARLOVA VES
Rekonštrukcia Výškového 
bloku A (VBA) Internátu 
Ľudovíta Štúra v Mlynskej 
doline sa bude financovať 
z eurofondov. 
Vláda určila Univerzitu Ko-
menského ako priameho pri-
jímateľa prostriedkov v rám-
ci mechanizmu na podporu 
obnovy a odolnosti. „Je to 
veľmi dobrá správa. Schvále-
nie financovania s efektívnou 
podporou ministerstva škol-
stva a ministerstva dopravy 
umožní zrealizovať najroz-
siahlejšiu rekonštrukciu tohto 
internátu, odkedy bol v roku 
1969 daný do užívania. Re-
konštrukcia je z hľadiska 
ďalšej prevádzky po viac ako 
50 rokoch nevyhnutnosťou,“ 
uviedla prorektorka Jana 
Duračinská. Celková cena 
investície je 7 139 608 eur 
s DPH. (ts)



WWW.BRATISLAVSKENOVINY.SK WWW.BRATISLAVSKENOVINY.SK

1/2024 1/202414 15

REDAKCIA  
Ivanská cesta 2D  
821 04 Bratislava 

Šéfredaktorka: Anna Čapková  

E-mail: redakcia@banoviny.sk 
Telefón: 02/62801182  

Inzercia: Claudia Škrabáková 
Telefón: 0911 668 469 

E-mail: skrabakova@banoviny.sk 
PR reklama  

je graficky vyznačená  

 www.banoviny.sk

Nedostávate Bratislavské noviny?  
Nahláste nám vašu presnú  
adresu na: 02/32688830,  
redakcia@banoviny.sk

vyjdú o mesiac
2. februára 2024

Starožitnosti 
Panenská 22
Odkúpime v hotovosti:

sklo, porcelán, striebro, obrazy, hodiny, šperky, 
lampy, nábytok, i celé 

pozostalosti, umenie každého druhu
Konzultácie zdarma aj u Vás doma

tel: 0907 981 477
Sme tu pre Vás už 25 rokov

Hitlerovská Tretia ríša 
s obľubou budovala veľké 
zhromažďovacie priestory 
vo voľnej prírode pre masy 
ľudu, kde šírila svoju pro-
pagandu. Takto vzniklo aj 
prírodné divadlo pod hra-
dom Devín pre viac ako sto-
tisíc divákov. Poznáte his-
tóriu tejto pamätihodnosti, 
ktorá roky chátra, no teraz 
konečne dostala šancu?
Na zanedbaný amfiteáter pod 
devínskym hradom, kde na 
streche budovy bola kedysi 
reštaurácia s javiskom, je 
smutný pohľad. Namiesto 
zmysluplného využitia upadá 
čoraz viac. Dlhoročný spor 
o tento významný priestor 
s historickou a kultúrnou 
hodnotou, ktorý skončil až 
na Najvyššom súde, by však 
mala vyriešiť dohoda o urov-
naní s aktuálnym nájomcom, 
ktorým je švédska firma Sea-
fly. Je reálna šanca, že mesto 
ho získa späť, musí však 
predať a prenajať niekoľko 
pozemkov v Devíne. Návrh 
dohody schválili mestskí 
poslanci vlani v decembri.
Devínsky amfiteáter pozna-
čil nielen spor súkromníka 
s mestom, zaujímavá je aj 
jeho minulosť. So stavbou sa 
začalo po tom, ako Devín po 
Mníchovskej dohode z roku 
1938 odčlenili od Českoslo-
venska a pripojili adminis-
tratívne k Nemeckej ríši. Za 
čias hitlerovského Nemec-
ka vybudovali iba javisko 
a hľadisko, samotná budo-
va je až z roku 1948. Mest-
ský ústav ochrany pamiatok 
v Bratislave, ktorý ju eviduje 
v zozname pamätihodností, 
uvádza: „Objekt amfiteátra, 
pôvodne letného divadla, je 
situovaný na úpätí devínskej 
hradnej skaly. Hlavnú fasádu 
má orientovanú do Slovan-

ského nábrežia na Dunaj. 
Po stranách má budova te-
rénne schody, ktoré vedú na 
strechu, kde bolo javisko. 
Hľadisko bolo situované vo 
svahu. Autorom projektu je 
Václav Houdek, divadlo bolo 
postavené v roku 1948.“
Známy historik Štefan Holčík 
sa v článku v Bratislavských 
novinách v roku 2012 za-
mýšľal nad objektom takto: 
„Budova zo 40. rokov, ktorá 
niesla javisko, pripomína že-
lezničnú stanicu, situovanú 
omylom na breh Dunaja. Už 
pred rokmi bolo vydané po-
volenie na jej zbúranie. Ne-
našli sa však potrebné penia-
ze, búracie povolenie stratilo 
platnosť. Ošarpaná a zdevas-
tovaná budova pod majestát-
nym hradom je už od začiat-
ku veľmi rušivým prvkom. 
Treba ju odstrániť. Alebo 
zapísať do zoznamu ´národ-
ných´ kultúrnych pamiatok 
ako jediný objekt Tretej ríše 
zachovaný na Slovensku?!“
Pripomenul, že v 30. rokoch 
minulého storočia Tretia ríša 
s obľubou budovala zhromaž-
ďovacie priestory vo voľnej 

prírode pre veľké masy ľudu, 
aby šírili myšlienku nadrade-
nosti nemeckého národa, pri-
čom sa vyberali miesta s čo 
najautentickejšou prírodnou 
scenériou. „Na začiatku 40. 
rokov sa zdalo, že by bolo 
vhodné postaviť prírodné 
divadlo typu Freilichtbüh-
ne aj na svahu pod ruinami 
devínskeho hradu. Pomerne 
prudký južný svah nad tokom 
Dunaja bol zarastený bujnou 
vegetáciou a nachádzali sa 
na ňom zvyšky stredovekého 
hradného opevnenia demolo-
vaného náložou v roku 1809. 
V konkávnom svahu postup-
ne vybudovali hľadisko. Ne-
milosrdne pritom zničili ešte 
na pôvodnom mieste jestvu-
júce stredoveké múry, preto-
že príchod do hľadiska bol 
možný len zhora, cez hrad... 
Dolu, na úrovni ešte vtedy 
nejestvujúceho nábrežia, po-
stavili trojpodlažný stredove-
kej ruine konkurujúci objekt, 
ktorý namiesto strechy nesie 
pevnú železobetónovú dosku, 
použiteľnú ako javisko. Zák-
ladná konštrukcia bola hoto-
vá tesne pred koncom vojny,“ 

spomínal Holčík.
Hľadisko pod hradom bolo 
veľkolepé, zmestilo sa doň 
viac ako stotisíc divákov. Po 
skončení vojny už priestor 
nemal slúžiť nemeckej pro-
pagande, ale slovanskej myš-
lienke nadnárodného charak-
teru. Prvý Slovanský deň tam 
oslavovali 5. júla roku 1945 
(na archívnej foto). Neskôr 
na streche budovy - javisku 
amfiteátra odzneli opery ako 
Krútňava, Svätopluka a iné 
veľdiela. Amfiteáter ponúkal 
aj zázemie, okrem spomenu-
tej reštaurácie napríklad i šat-
ne pre účinkujúcich.
Za socializmu spravoval túto 
funkcionalistickú stavbu pod-
nik Reštaurácie a jedálne, po 
roku 1989 ju získalo do sprá-
vy mestské múzeum, ktoré sa 
rozhodlo pre nepochopiteľný 
krok - na 99 rokov bezplatne 
prenajať budovu spoločnosti 
Seafly so sídlom v Štokhol-
me. Neskôr, v marci 1991 
mestské zastupiteľstvo Bra-
tislavy vyhlásilo nájomnú 
zmluvu za protizákonnú 
a žiadosť súkromnej firmy 
o odovzdanie objektu v roku 
1995 magistrát odmietol. Ar-
gumentoval tým, že zmluva 
je od začiatku neplatná pre 
absenciu predchádzajúceho 
súhlasu mestskej časti. Spor 
iniciovaný švédskou spoloč-
nosťou o platnosť nájomnej 
zmluvy riešia súdy od roku 
2008. Prípadom sa zaoberal 
Krajský súd v Bratislave aj 
Okresný súd Bratislava I, 
napokon sa vec dostala až na 
Najvyšší súd SR...
Ak mesto uspeje s návrhom 
spomínanej dohody o majet-
kovoprávnom urovnaní, súd-
ny spor by sa mohol ukončiť 
a  pamiatkovo hodnotný ob-
jekt dočkať potrebnej obno-
vy, aby sa doň mohol vrátiť 
život. (bn, TASR)
 Foto: archív TASR

Aký príbeh ukrýva amfiteáter pod devínskym hradom?

Všeslovanský deň na Devíne. Nespočetné zástupy účastníkov 
obsadili amfiteáter.

5. JÚL 1945

Aj pri taxislužbe sa oplatí 
obozretnosť. Policajný vy-
šetrovateľ obvinil 24ročné-
ho taxikára z Uzbekistanu zo 
zločinu sexuálneho násilia 
spáchaného v štádiu pokusu. 
Incident sa stal v BRATI-
SLAVE v noci na piatok 15. 
decembra, keď mal obvinený 
obťažovať zákazníčku vo vo-
zidle počas jazdy. „Policajti 
muža obmedzili na osobnej 
slobode v krátkom čase od 
spáchania skutku a po vyko-
naní potrebných úkonov ho 
umiestnili v cele policajného 
zaistenia,“ informoval kraj-
ský policajný hovorca Michal 
Szeiff. Polícia v tejto súvis-
losti požiadala o pomoc aj 
verejnosť. „V prípade, ak sa 
ženy stali v období posled-
ných troch týždňov v nočných 
hodinách na území Bratislavy 
obeťou násilného správa-
nia sa vodiča taxislužby vo 
vozidle Toyota bielej farby, 
žiadame ich, aby sa prihlásili 
prostredníctvom bezplatného 
čísla polície.  (TASR)

Plán mu nevyšiel. Peter 
z Bratislavy sa v stredu  
3. januára rozhodol, že si 
po masáži privlastní penia-
ze masérky, napokon skon-
čil v putách. „Krátko po 
23. h sme prijali oznámenie 
o krádeži dámskej peňažen-
ky, ku ktorej malo dôjsť na 
BAJKALSKEJ ULICI, 
pričom oznamovateľ prena-
sleduje údajného páchateľa. 
Hliadka Pohotovostnej moto-
rizovanej jednotky sa bezod-
kladne vydala na miesto a pri 
pátraní v okolí spozorovala, 
ako na Klincovej ulici nahá-
ňa jedna osoba druhú. Poli-
cajti oboch mužov zastavili, 
pričom jeden z mužov bol 
samotný oznamovateľ, ktorý 
volal na linku 158,“ infor-
moval nás policajný hovorca 
Michal Szeiff. (ms)

Z úcty obetiam
PETRŽALKA
Park v centrálnej čas-
ti petržalského Námestia 
Hraničiarov by mal niesť 
názov Park obetí Hraničia-
rov.
O pomenovaní parku, v kto-
rom sa konajú príležitost-
né kultúrne i spoločenské 
podujatia, a symbolicky sa 
spája aj s 50. výročím za-
loženia najväčšieho sídlis-
ka na Slovensku, rozhodli 
miestni poslanci. „Pome-
novaním parku by bola pre-
javená úcta obetiam, čím 
by sa aspoň symbolicky 
napravili krivdy minulos-
ti,“ konštatuje dôvodová 
správa. Nový názov musí 
ešte odobriť mestské zastu-
piteľstvo. Námestie Hrani-
čiarov vzniklo v roku 1977 
v rámci výstavby Petržal-
ky. Lokalita dostala svoje 
pomenovanie v roku 1981, 
na 30. výročie založenia 
Pohraničnej stráže. Bola 
to ozbrojená zložka, ktorá 
mala zo zákona zabezpe-
čovať ochranu a kontrolu 
štátnej hranice v období 
komunizmu. (TASR)

Ďalšie miesta
pre žiakov
NOVÉ MESTO
Nový pavilón Základnej 
školy s materskou školou 
Cádrova na Kramároch 
je dokončený, stavbu čaká 
kolaudácia a zariaďovanie 
interiéru. 
Výrazným prvkom rekon-
štrukcie je zachovanie ar-
chitektonického odkazu 
známeho architekta Vladi-
míra Dedečka, ktorý navr-
hol celú školu. Eurofondový 
projekt riešil rekonštruk-
ciu, nadstavbu a prístavbu 
pavilónu budovy základ-
nej školy, zateplenie ce-
lej budovy, výmenu okien 
a dverí, stavebnotechnické 
úpravy kuchyne a jedálne, 
ako aj úpravy areálu. Škola 
získa priestor pre 166 no-
vých žiakov, ktorí by nové 
priestory mohli začať vy-
užívať od septembra tohto 
roku.  (ts) 

Boli časy, keď sme sa v snehu topili...
BRATISLAVA
Snehová nádielka nás príjemne pre-
kvapila najskôr na Mikuláša a po-
tom deň pred Vianocami, ani v jed-
nom prípade však nevydržala dlhšie 
ako zopár hodín. Pozrite si dobové 
fotografie z minulých desaťročí, keď 
sneh v našom meste priniesol veľa 
radosti najmä deťom, no dospelým 
aj starosti s jeho odpratávaním.

MINCE - BANKOVKY

ROK 1987
Mnohí Bratislavčania si dodnes spomínajú na zrejme najväčšiu 
snehovú kalamitu v našom meste z roku 1987. Na juhozápade 
Slovenska snežilo nepretržite od 9. do 12. januára, v Bratislave 
napadalo až 65 cm snehu. Možno si aj vy pamätáte na výdatné 
sneženie, pre ktoré kolabovala doprava, takže ste išli o školy či 
do práce pešo, alebo aj na lyžiach. Autá sa ocitli pod hrubou 
snehovou pokrývkou, mnohí ľudia mali problém nájsť to svoje...

ROK 1947
Vo februári 1947 bolo celé 
Slovensko zaviate snehom 
a niekoľkometrové záveje zažili 
aj Bratislavčania. Množstvo 
snehu, ktorý odstavil dopravu 
v meste, pomáhali vtedy od
straňovať dobrovoľné snehové 
brigády, ľudia čakali v radoch 
na prídel uhlia, aby mali čím 
zakúriť. Na zábere z 21. febru
ára 1947 robotníci odhadzujú 
hromady snehu, ktorý zasypal 
ulice nášho mesta.

ROK 1956
Bratislavčania nastúpili do 
brigádnických smien na 
odpratávanie snehu v uliciach 
mesta aj v roku 1956 – vtedy 
na výzvu Ústredného národ
ného výboru a obvodných 
národných výborov. „Umož
ňujú tým nehatenú pouličnú 
dopravu, ako aj včasný 
rozvoz potravín,“ informuje 
text k historickej fotografii 
z 20. februára 1956.

ROK 1996
Snehová kalamita zasiahla 
Bratislavu aj v posledný 
januárový víkend roku 1996. 
Vyžiadala si nasadenie 
množstva mechanizmov, ktoré 
odstraňovali sneh z najfrek
ventovanejších ulíc a z centra 
mesta. Na fotografii z 30. 
januára 1996 odvážajú sneh 
z Ventúrskej ulice.  (ac)

 Foto: archív TASR
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Milan  
Růžička

listnatý  
strom

4. časť 
tajničky

Autor  
krížovky:  

Juraj  
Mitošinka

zachránil  
(kniž.)

vzťahu-     
júce sa  
na losa

Ivan  
(dom.) obloha 5. časť 

tajničky

Pomôcky: 
slink, Eol,  
Rea, inch,  
Linos, jet

Vilma  
(dom.) pozývate

skratka  
autonóm-    
nej oblasti

programo-   
vací jazyk

odťal, 
odsekol

Pomôcky: 
polotvar,  
remorkér,  
depozitár  

1. časť 
tajničky

nedoko-     
nalé ume-   
lecké dielo  

(pejor.)

značka  
pikoam-     

péra

čínska  
ovca  

v zadnej  
časti  

niečoho  
očernieva

značka  
pre kilo-     

pond

značka 
hliníka

viera  
v povery  
syn boha  
Apolóna

MPZ  
Rumunska 

pán  
(zo špan.)

biele  
dobelasa

harmoni-    
zoval  

robím es-    
kamotáž  

odpi si
utrite  

rozvláčne,  
zdĺhavo

číselná  
lotéria  

rozprávko-   
vý kôň

krpatieť  
(zried.)

krvismil-     
stvo  

mäso  
z chrbta

spojovací  
klin  
čistil  

tekutinu
Pomôcky: 

incest,  
shake, ail,  

menuet  

grécky  
boh vetrov  

povala,  
plafón

podujatie  
väčšie 
stolíky

citoslovce  
zvuku  
kačice  

nevyzul

rímske  
číslo 105  
pracovník  
v sklárni

citoslovce  
vyjadrujú-   
ce zasy-     

čanie

druh tanca  
malé sito

núti, vtíska 
rev, hukot  

(expr.)

EČV  
Trenčína

nie nové  
Ernestína  

(dom.)

vlečná loď  
3. časť 
tajničky

týkajúce  
sa rénia

šitím 
nespojil  
pratá

2. časť 
tajničky

zmiernila,  
skrotila  
(zastar.)

metla  
na vyme-    
tanie pece

pivotman  
babri  

(expr.)

odlamujú  
hrubší  
tvrdý  

papier

rypáky  
u zvierat

prezul  
chôdzou  

sa dostalo  
niekam

ryčanie  
mína,  

po česky

Pomôcky: 
aikido,  

DSL, du-    
tar, adeps  

základná  
číslovka  
saním  

odčerpaj

vyhreším  
(hovor.)  
ženské  
meno

značka  
steradiánu  
hudobný  
nástroj

Olympia  
(dom.)

zatvorí  
zapínadlo  
mužské  
meno  

lep  
sadlo, tuk  

(farm.)

od  
(z lat.)

kašliava  
klepaním 
odstráň

francúzsky 
tanec  
plošné  
miery

sliedili,  
stopovali  
(expr.)

túži  
po niečom  

(kniž.) 
ozdobíš

nie celkom 
pretni  

otravné lát-  
ky (skr.)

japonský  
systém  
seba-      
obrany

odrenina  
(zried.)  
drgnú

horská  
kaukaz-     

ská osada

listnatý  
strom

vzkypela  
(hovor.)  
cinkotať

matka  
Romula  
a Rema

Pomôcky: 
corps,  

Zaida, de,  
finišer  

klenot  
z gagátu  
spevavý  

vták

vojenský  
zbor  
Zita  

(dom.)

uschová-    
vateľ  
(odb.)

citoslovce  
zvuku roz-   

trhnutia  
niečoho

EČV  
Rožňavy

dorábač  
dĺžková  
miera  
zn. in

prejav  
znovu  

známky  
života

tvoril sa  
(bás.)  
priúčaj

z vnútor-    
nej strany  
(hovor.)

skratka  
infinitívu

prudko  
a rýchlo  
dýchať,  
fučať

zodpoved-   
ný vedúci  
pracovník  
(hovor.)

Pošlite znenie tajničky  
z krížovky na  

sutaz@banoviny.sk 
a vyhrajte napínavú spo
ločenskú hru od spoloč

nosti Piatnik v cestovnom 
balení! Triominos Travel 
si vyžaduje rýchle mysle

nie, logiku a taktiku hráčov 
a je v šikovnom cestovnom 

balení. Hru zakúpite na 
www.piatnik.cz. 
Štatút súťaže na  

banoviny.sk.


